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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 10. januar 1990 - hos Maja

Tilstede: Maja, Inge Lis, Torben, Erik, Margrethe og Jette

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Mod nye tider - SF's nye handlingsprogram
5. Medlemsmøde i januar samt generalforsamling 1990
6. Medlemspleje
7. Eventuelt

ad 1. Torben blev valgt til dirigent

ad 2. Margrethe oplæste protokol og tager referat

ad 3. Jette meddelte om diverse kurser. Ville ringe til nye medlemmer for at orientere om 
kursus førstkommende weekend.

Vi forespørger i bladet om andre end Margrethe har lyst til at deltage som gæst på det 
kommunalpolitiske landsmøde.

Jette ringer til Karen angående møde i 1. maj gruppen

ad 4. Vi laver en studiekreds over 3 - 4 gange vedrørende dette emne. Afrundende 
medlemsmøde til efteråret.

ad 5. Erik og Maja undersøger muligheden for at få enten Christian Bundgaard ellers Lars Meyer 
til at deltage i medlemsmødet den 24. januar. Begge har været med i forarbejdet omkring nyt 
princip- og handlingsprogram

Jette spørger Ib Bjørn Poulsen om han har lyst til at gæste os ved vores generalforsamling.

Alternativet var at diskutere det kommunalpolitiske arbejde. Ellers vil vi tage det op på næste 
bestyrelsesmøde.

ad 6. Bred diskussion om medlemspleje. Ideelt set gerne flere sociale aktiviteter
arbejdsgruppe med politiske emner
en arbejdsgruppe der kan arbejde overordnet med politiske ideer.

ad 7. Vi undersøger mulighed og pris på at få trykt blad i Aalborg Partiforening eller på VUC 
Brovst. Billigste løsning vil blive foretrukket.

Inge Lis kontakter SiD og oplyser om vore mødedatoer.

referent: Margrethe Larsen
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Der var hurtig udrykning, da sagen dukkede op i august 1988. To af grundene var nemlig solgt og stod umiddelbart foran bebyggelse.                                                            
Foto: Grete Dahl

Forureningssagen afblæst af miljøstyrelsen 
Aalborg Stiftstidende 17.01.1990

  AABYBRO: Hele 
Søparkområdet er nu 
erklæret for et rent område 
i miljømæssig 
sammenhæng, og den 
påståede asfalt- og 
olieforurening, som i 
sommeren 1988 truede 
med at stoppe for både 
byggeriet af TV Nord, Hotel 
Søparken og en bebyggelse 
af den tredje parcel i 
området, viser sig at have 
været en bagatel. 
  Det kan fastslås, efter at 
miljøstyrelsen nu har 
afblæst forureningssagen 
og sammen med 
Nordjyllands Amt meddelt 
Aabybro Kommune, at 
området ikke længere er 
registreret som et 

affaldsdepot. 
  Tilbage er nu kun den 
økonomiske side af sagen. 
Regningen til Aabybro 
Kommune for udarbejdelse 
af rapport, undersøgelser, 
analyser og fjernelse af en 
mindre mængde 
olieforurenet jord, ventes 
at blive på et par hundrede 
tusinde kroner. 
  Sagen blev startet af SF i 
Aabybro i august 1988, 
hvor den lokale 
partiforening havde fået fat 
i en rapport, der pegede 
på, at der var deponeret 
store mængder tjære- og 
begholdigt affald. 
Rapporten fik SF til at 
opfordre borgmesteren til 
straks at udvirke en 
gennemgribende 

undersøgelse. 
  I første omgang tog 
teknikere fra Aalborg-
firmaet Andreasen og 
Hvidbjerg i samarbejde 
med specialfirmaet N. R. 
Consult prøver på de to 
grunde, hvor TV Nord og 
Hotel Søparken skulle 
opføres. Prøverne blev 
analyseret på Teknologisk 
Institut, og i løbet af få 
dage blev det fastslået, at 
forureningen begrænsede 
sig til en beskeden 
mængde asfalt og til lidt 
jord, der var blevet 
forurenet af olie fra en 
oliestander, der havde 
stået i området, da der blev 
udvundet grus. 
  Den tredje grund, som 
der endnu ikke er konkrete 

byggeplaner for, blev brugt 
til oplagring. Derfor kunne 
der først senere tages 
analyser her. Disse 
analyser viser nu, at der 

end ikke er behov for at 
køre jord bort. 
  På den baggrund har 
miljøstyrelsen og amtet 
meddelt Aabybro 

Kommune, at hele området 
nu er strøget af 
registreringen over arealer, 
som har været brugt til 
affaldsdepoter. 

Uenighed om sammenlægning 
SF og socialdemokraterne tager forbehold 
Aalborg Stiftstidende 21.01.1990

 AABYBRO: Der er ikke 
enighed i byrådet om 
hverken en mere eller 
mindre omfattende 
sammenlægning af 
socialforvaltningen og 
skole og 
kulturforvaltningen. 
Uenigheden kom til 
udtryk, da det ny 
økonomiudvalg på sit 
første møde skulle tage 
stilling til det forslag om at 
overflytte børne- og 
ungdomsområdet til skole- 
og kulturforvaltningen, 
som borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
umiddelbart efter valget i 
november præsenterede. 
  Både SF og 
Socialdemokratiet tog 
forbehold over for forslaget, 
medens den borgerlige 
gruppe gik ind for, at der 
nu iværksættes en 
belysning af områderne 
med henblik på en 
overflytning af 
børnepasningen. 
  De to socialdemokratiske 
medlemmer af 
økonomiudvalget, Knud 
Winther og Carl Laursen, 
meddelte i udvalget, at de 
ville tage stilling til en 
overflytning, når 
belysningen er gennemført. 
  SFeren Erik Ingerslev 
Larsen meldte derimod 
klart ud, at han ikke kan 
gå ind for en entydig 
overflytning. 
 -Af borgmesterens forslag 

fremgår, at hele området 
betingelsesløst skal 
overflyttes nu, og at der 
senere skal tages stilling 
til, hvordan man får det 
bedste ud af det. Den 
fremgangsmåde kan jeg 
ikke være med til, siger 
Erik Ingerslev Larsen. Vi 
må først undersøge de 
muligheder, der ligger, og 
så træffe beslutning ud fra 
det. 
  Erik Ingerslev Larsen er 
desuden imod, at 
fritidscentrene nedlægges 
og erstattes af de 
skolefritidsordniger, som 
bliver konsekvensen af en 
overflytning. 
 -Jeg har ikke principielt 
noget imod 
skolefritidsordninger, siger 
Erik Ingerslev Larsen 
videre, men min holdning 
til det er helt afhængig af 
ordningens indhold. De 
eksisterende 
skolefritidsordninger i 
Biersted og BirkeIse er helt 
utilstrækkelige både med 
hensyn til 
personalenormering, regler 
for forældrebetaling og med 
hensyn til den sikkerhed, 
der ligger for børnenes 
fremtidige pasning. I de to 
ordninger kan børnene 
kun indmeldes for et år ad 
gangen. Desuden kan 
børnene kun være i 
ordningen, til de fylder 10 
år. Der er forældre, der 
ønsker børnene passet 

længere, mener Erik 
Ingerslev Larsen. 
  De to socialdemokrater 
har taget forbehold af 
forsigtighedsgrunde. 
 -Hvis vi uden videre siger 
ja på nuværende 
tidspunkt, risikerer vi at 
blive bondefanget, siger 
Knud Winther (S). Vi 
mener, at grundlaget er alt 
for spinkelt, til at vi kan 
træffe beslutninger nu. 
Derfor har vi meddelt i 
økonomiudvalget, at vi 
først tager stilling, når vi 
har set, hvad der kommer 
ud af en belysning af 
overflytningen. 
 -Vi har intet imod at være 
med til en modernisering, 
og tog da også selv for 
mere end et år siden 
initiativ til at undersøge 
samarbejdsmulighederne. 
Dette projekt blev 
imidlertid ikke til noget, 
fordi den daværende 
socialinspektør rejste, og 
der så fra anden side blev 
stillet forslag om at 
sammenlægge de to 
forvaltninger. Det problem 
er løst nu, hvor der er 
ansat en ny 
socialinspektør. 
 -Men vi kan ikke sige ja til 
noget uden at vide, hvad vi 
siger ja til. 



Smøgerne skal gemmes væk  

Aalborg Stiftstidende 22.01.1990 

Erik Ingerslev larsen vil have røgfrit miljø. 

  AABYBRO:· SF i Aabybro 
vil have tobaksvarerne 
gemt væk, når de 
folkevalgte holder møder 
på rådhuset. 
  Til det kommende 
byrådsmøde har 
SF-byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen derfor 
stillet forslag om, at der 
indføres rygeforbud i 
byrådssalen under 
byrådsmøderne. Det 
gælder både for politikere 
og tilhørere.
  Desuden vil Erik 
Ingerslev Larsen have 

byrådet til at henstille til 
de stående udvalg om også 
at indføre rygeforbud 
under deres møder. 
  Erik Ingerslev Larsen 
henviser til en beslutning 
fra februar 1988 i det 
sundhedspolitiske 
kontaktudvalg, hvor bl.a. 
Kommunernes 
Landsforening er 
repræsenteret. Her blev det 
besluttet, at der i bl.a, 
kommunale bygninger 
træffes foranstaltninger, 
der sikrer at ingen mod 
deres vilje bliver udsat for 
andres tobaksrygning. 

Miljøsagen koster halv million kr. 
Aalborg Stiftstidende 27.01.1990

  AABYBRO: En regning til 
skatteyderne på 436.684 
kr. foruden moms, 3,3 kg. 
rapporter og sagsbilag, en 
"spand" asfalt samt en 
erklæring fra amt og 
miljøstyrelse om, at 
området ikke er forurenet, 
er hvad den miljøsag, som 
SF i Aabybro rejste i 
Søparkområdet i Aabybro 
1988, nu er endt med.
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
betegner hele sagen som 
hysteri, medens 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen (SF) siger, 
at han ville rejse sagen 
igen, hvis den dukkede op 
i dag på samme måde som 
for halvandet år siden. 
  Hele forureningsaffæren 
begyndte i januar for to år 
siden, hvor teknisk 
forvaltning med henblik på 
fremtidigt byggeri tog 

analyser i den grusgrav, 
som nu er blevet til 
Søparken. En enkelt 
analyse viste, at der var 
olieforurenig. 

  Byrådet besluttede 
imidlertid at lade sagen 
være, indtil der skulle 
bygges. Da kommunen i 
juni-juli forhandlede om 
byggeri af tv-station og 

Ole Lykkegaard Andersen (V): Jeg har hele 
tiden ment, at det var hysteri

Erik Ingerslev Larsen (SF): Jeg ville gøre 
det igen

hotel, bad kommunen det 
rådgivende ingeniørfirma 
Nellemann om at foretage 
mere omfattende anlyser. 
Herefter udarbejdede 
firmaet en rapport, som 
SFs partiforening tolkede 
sådan, at der var flere 
hundrede kvadratmeter 
stærkt asfalt- og 
olieforurenet jord. SFs 
byrådsmedlem, Erik 
Ingerslev Larsen, forlangte 
på den baggrund et 
ekstraordinært 
byrådsmøde om sagen. 
Samtidig opfordrede han 
amtet til at tage affære. 
  Dermed rullede sagen, 
som først nu er afsluttet 
med, at amt og 
miljøstyrelse har erklæret 
området rent. 
 -Naturligvis er jeg glad for, 
at undersøgelser har vist, 
at der ikke var nogen 
forurening, siger Erik 
Ingerslev Larsen, og man 
kan altid spørge sig selv, 

om det har været rimeligt 
at anvende så mange 
penge på en undersøgelse, 
som bare giver det resultat. 
Jeg mener imidlertid, at 
det var nødvendigt at sætte 
undersøgelsen igang, og jeg 
ville gøre det igen, hvis 
situationen var den 
samme, siger Erik 
Ingerslev Larsen. 
 -Havde borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
derimod på det lukkede 
byrådsmøde, der holdtes 
tre dage efter, at 
Nellemanns rapport var 
kommet til kommunen, 
orienteret byrådet om 
sagen og sagt, at den 
forurenede jord ville blive 
fjernet, ville jeg have været 
tilfreds, siger Erik 
Ingerslev Larsen. 
Tavsheden om sagen gav 
mig mistanke om, at nogen 
havde interesse i ikke at få 
rapporten offentliggjort. 
Derfor så jeg ingen anden 

udvej end at forlange en 
omfattende undersøgelse. 
 -Man kan imidlertid også 
have den opfattelse, at de 
mennesker, som i første 
omgang er blevet sat til at 
foretage en undersøgelse, 
ikke har haft belæg for at 
udføre den, tilføjer Erik 
Ingerslev Larsen. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
kalder hele sagen for 
hysteri. 
 -Jeg har hele tiden ment, 
at der herskede et utroligt 
hysteri om hele den sag, 
siger borgmesteren. En 
ting er at se alvorligt på 
det, hvis der har været 
deponeret kemikalier, men 
fordi man finder lidt asfalt, 
synes jeg, det er 
unødvendigt at sætte så 
stort et 
undersøgelsesapparat 
igang.

Ingen bånd til byrådsmøderne 
Aalborg Stiftstidende 01.02.1990	

 AABYBRO: Et flertal i det 
ny byråd vedtog på sit 
første møde, at der fortsat 
ikke må bruges andre 
båndoptagere i 
byrådssalen end den, som 
byrådet selv bruger til at 
optage sine forhandlinger 
på. 
  Forslaget om at lade 
f.eks. pressen bruge 
båndoptager var stillet af 
SF'eren Erik Ingerslev 

Larsen. Han begrundede 
forslaget med, at 
båndoptagelser er mere i 
overensstemmelse med 
nutidens forhold. Desuden 
pegede han på, at en 
eventuel lokalradio ville 
kunne have glæde af 
tilladelsen. 
  Han fik støtte til sit 
forslag af Knud Winther 
(S), der bl.a. nævnede, at 
der ofte rejses kritik af 
byrådsreferater. 

  For VK-gruppen gav Jørn 
Krogsgaard (K) udtryk for, 
at den hidtidige ordning 
har været tilstrækkelig.
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
oplyste, at der ikke bruges 
båndoptager i andre 
kommuner i Nordjylland, 
og at spørgsmålet kunne 
tages op igen, hvis der 
skulle dukke en lokalradio 
op. 

Byrødder holdes røgfri 
Aalborg Stiftstidende 04.02.1990

  AABYBRO: Et 
byrådsflertal på 10 gik på 
årets første møde ind for 

SF'eren Erik Ingerslev 
Larsens forslag om at 
indføre rygeforbud i 
byrådssalen. Samtidig gik 
flertallet, der splittede den 

socialdemokratiske 
gruppe, ind for et forslag 
fra Carl Laursen (S), om at 
rygeforbudet også skal 
gælde på udvalgsmøderne. 



  Erik Ingerslev Larsen 
begrundede sit forslag med 
hensynet til ikke-rygerne. 
  Carl Laursen begrundede 
sit forslag om en udvidelse 
af forbudet med  ubehaget, 
det påfører ikke-rygere, at 
der pulses løs. 
  Den øvrige del af den 
socialdemokratiske gruppe 
kunne ikke gå ind for 
nogen former for 
rygeforbud, Jørgen Hellum 
(S) mente, at passiv 
rygning udelukkende er 
noget man taler og skriver 
om, og Knud Winther (S) 
mente, at det i dagens 
Danmarks nærmest var 

gjort til noget kriminelt at 
ryge og anbefalede at 
forslaget blev afvist.
  Benny Christiansen (S) 
var også imod 
rygeforbudet, og henviste 
til, at han i sit arbejde som 
Falckredder ofte kørte med 
90-årige, der røg store 
cigarer. 
  Også fremskridtsmanden 
Ernst Christensen var 
imod forbudet. Han mente, 
at forbud og påbud er 
kendetegnende for 
socialismen, og mente i 
øvrigt, at de, der ikke 
kunne tåle røgen i 
bageriet, matte gå. 

  Cianne Holme (V) gav for 
Venstres gruppe udtryk 
for, at et forbud ikke vil 
være et forbud i denne 
forbindelse, men en frihed 
til ikke at ryge. Hun lagde i 
øvrigt stor vægt på, at 
rygeforbudet også kommer 
til at gælde i udvalgene. 
  Jørn Krogsgaard (K) 
erklærede sig som ikke 
ryger og derfor afslappet 
over for sagen. Han mente 
dog, at røggenerne er 
størst i de små 
udvalgslokaler. 
  For rygeforbudet stemte 
Venstre, SF og Carl 
Laursen (S). 

AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 14. februar i SiD-huset Aabybro

Tilstede: Erik, Jette, Inge Lis, Ingelise og Margrethe

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Generalforsamling 1990 - planlægning - beretninger
5. Kommunalpolitisk arbejde
6. Valg af kandidat til HB
7. Eventuelt

ad 1. Vi kørte igennem uden dirigent

ad 2. Margrethe tager referat af dette møde

ad 3. Diverse meddelelser fra Jette.
Vi omtaler "mal byen rød" festival i de 2 næste nr. af bladet.

Vi enedes om at holde et møde om afstemningsregl vedrørende valg af folketingskandidater.
Efter vi har truffet beslutning , videresender vi til Amtsnyt for at få andre til at støtte op om 
vores forslag.
Vi tager det op på bestyrelsesmødet i marts

Det er ok mht. at få trykt blad i Aalborg Partiforening

Erik orienterede om 1. maj

ad 4. Eriks forslag til politisk beretning renskrives med et par enkelte tilføjelser og sættes i 
bladet

Jette skriver til Ib Bjørn Poulsen at han vil blive foreslået som dirigent ved generalforsamlingen

ad 5. Det kommunalpolitiske arbejde skal fremover være et fast punkt på dagsordenen ved 
hvert bestyrelsesmøde. Det får derved en højere priorotet end nu.

ad 6. Margrethe undersøger om det skal ud til medlemmerne. Ellers sender Jette brev til Gurli 
hvori hun indstiller Eriks opstilling

ad 7. Snak om handlingsprogram "mod nye tider"

referent: Margrethe Larsen
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V og C delte alt i Aabybro 
Væk fra den brede konstituering, hvor også 
Socialdemokratiet var med 
KOMMUNEN: 15.02.1990

    Venstremanden Ole 
Lykkegaard Andersen 
havde kun været 
borgmester Aabybro i knap 
tre år, da der var valg i 
efteråret. Han må 
imidlertid have brugt den 
korte tid til at gøre sig 
fordelagtigt bemærket, for 
han fik flere personlige 
stemmer, end det nogen 
sinde tidligere er set i 
kommunen, nemlig 854.
  Han blev da også genvalgt 
som borgmester, men 
grundlaget var ikke så 
bredt som for fire år siden. 
Da var Socialdemokratiet 
også med, men denne gang 
nøjedes Venstre med at 
tage de konservative og 
Fremskridtspartiet med i 
aftalen. 
  Det gav 10 stemmer for 
Ole Lykkegaard Andersen, 
mens Socialdemokratiets 
borgmesterkandidat, faktor 
Knud Winther, fik syv 
stemmer. 
  Den 41-årige Ole 
Lykkegaard Andersen er 
gårdejer og minkavler. Han 
kom i byrådet i 1982. I 
forrige periode var han 
viceborgmester, og da den 
daværende borgmester 
Herdis Gregersen valgte at 
træde ud af politik kun et 
år inde i perioden, rykkede 

Ole Lykkegaard op. 
  Hans gode valg gav 
fremgang til Venstre fra 
seks til otte mandater. 
Desuden kom 
Fremskridtspartiet ind igen 
med et mandat. De 
konservative mistede det 
ene af to mandater. 
Socialdemokratiet gik 
tilbage fra syv til seks, og 
SF bevarede sit ene 
mandat. En 
kommunalpolitisk liste, 
som i forrige periode havde 
et enkelt mandat, kom 
ikke ind denne gang. 
  Den smallere 
konstituering betød 
udskiftning af alle 
udvalgsformænd. Souschef 
Allan Jensen (V) er ny 
formand for socialudvalget, 
depotindehaver Jørn 
Krogsgaard (C) er ny 
formand for teknisk 
udvalg, og sygeplejerske 
Cianne Holme er ny 
formand for det kulturelle 
udvalg. Hun er genvalgt 
som viceborgmester. 
  Den nye Aabybro byråd 
har denne 
sammensætning: 
  Socialdemokratiet: 
specialarbejder Leif 
Andersen, falckredder 
Benny Christiansen (ny), 
maler Jørgen Hellum (ny), 
tømrer Erik Ravn Jensen, 

lærer Carl V. Laursen og 
faktor Knud Winther. 
 Konservative: 
depotindehaver Jørn 
Krogsgaard (ny fmd. for 
teknisk udvalg). 
  SF: maskinarbejder Erik 
Ingerslev Larsen. 
  Venstre: borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen, 
sygeplejerske Cianne Holm 
(viceborgmester og ny fmd. 
for det kulturelle udvalg), 
souschef Allan Jensen (ny 
fmd. for socialudvalget, 
bibliotekar Dorthe 
Pedersen, bogholder Jytte 
Pedersen (ny), landpost 
Kurt Simonsen (ny), 
medarb. ægtefælle Bente 
Skole (ny) og fysioterapeut 
Marianne Vester. 
  Fremskridtspartiet: tidl. 
bygmester Ernst 
Christensen. 

- Lav ny skole i stedet for at anklage SiD
Aalborg Stiftstidende 23.02.1990 

Erik Ingerslev

  AABYBRO: Borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V) er lidt for kvik, når han 
udelukkende giver SiD 

skylden for, at 54 
kontanthjælpsmodtagere i 
Aabybro Kommune nu må 
forlade et beskæftigelsesjob 
og vende tilbage til 

bistandskontoret. Det 
mener 
SF-byrådsmedlem Erik 
Ingerslev. 
 -Man kan ikke, som 
borgmesteren gør, klandre 
SiD for at leve op til 
overenskomsten. Man kan 
ligeså godt klandre den 
borgerlige regering for 
stædigt at holde fast på, at 
man skal være medlem af 
en a-kasse i et helt år, 
inden man kan få 
understøttelse, siger Erik 
Ingerslev. 
  Ideen med 
beskæftigelsesprojekterne 

har bl.a. været at få 
kontanthjælpsmodtagerne 
ind i en a-kasse. De har 
ikke været beskæftiget 38 
timer om ugen, men fået 
kontanthjælpen omregnet 
til timer betalt med SiD 
overenskomst. Det kunne 
kun medføre en 
deltidsbeskæftigelse under 
de 38 timer. Men da SiD 
ikke kender begrebet deltid 
i sine overenskomster, er 
ordningen i Aabybro blevet 
underkendt af SiD. 
 -Problemet kan løses med 
en produktionsskole i 
kommunen, og jeg vil 

foreslå, at der oprettes en 
sådan straks. Her kunne 
kontanthjælpsmodtagere 
beskæftiges med 
meningsfyldt arbejde, 
f.eks. renovering af 
inventar til kommunens 
institutioner samt tage fat 
på opgaver inden for 
genbrugsområdet, siger 
Erik Ingerslev. 
 -De borgerlige har tidligere 
sagt nej til en 
produktionsskole, men jeg 
håber, de nu kan se 
nødvendigheden af en 
sådan skole, tilføjer han. 



AABYBRO

Generalforsamling den 27. februar 1990

Tilstede: Torben, Erik, Inge Lis, Jette, Maja og Margrethe

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Beretninger
3. Regnskab, budget og fastsættelse af kontingent
4. Valg af kasserer
5. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og suppleanter
6. Valg af faglig kontaktperson
7. Valg af 2 revisorer og suppleant
8. Eventuelt

ad 1. Erik valgtes til dirigent

ad 2. Beretningerne enstemmigt vedtaget

ad 3. Orientering om foreningens økonomi og om årsregnskabet. Regnskabet blev enstemmigt 
vedtaget. Vi har ikke tradition for at lave budget, så det undlader vi. For eftertiden vil vi trykke 
både det aktuelle regnskab samt regnskabet for året før.

Ingen forslag til kontingentforhøjelse.

ad 4. Torben ønsker ikke genvalg. Inge Lis Tannebæk valgt som kasserer.

ad 5. Da Inge Lis er valgt til kasserer, skal der nyvælges et nyt bestyrelsesmedlem. Ingelise 
Schrøder er på valg. Maja samt Ingelise vælges til bestyrelsen.

Da der ingen var som kandidater, vælges der ingen suppleanter. Der afholdes ekstraordinær 
generalforsamling om nødvendigt.

ad 6. Erik genvalgt

ad 7. Torben og Helle blev valgt som revisorer. Erik blev valgt som revisorsuppleant.

ad 8. Erik orienterede om arbejdet i HB da vores indbudte gæst desværre ikke kom. Eriks 
orientering affødte en livlig diskussion om den nuværende politiske situation.

referent: Margrethe Larsen

medlemsblad
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 14. marts 1990

Tilstede: Maja, Jette, Inge Lis, Ingelise, Erik og Margrethe

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Kommunalpolitisk arbejde
4. Valg af folketingskandidat. Procedure ved afstemning
5. Medlemsmøde i marts
6. Meddelelser
7. Stof til bladet
8. Tilmelding til "mal byen rød" arrangement
9. Eventuelt

ad 1. Inge Lis blev valgt til dirigent

ad 2. Margrethe læste protokol og tager referat fra dette møde

ad 3. Erik orienterede om:
septiktanksagen
omstruktuering på rådhuset
affaldsplanlægning og beskæftigelsesprojektet

Vi tager en drøftelse her i foråret om hvad vi kan foreslå som beskæftigelsesprojekt.

Affaldsplanlægningen snakker vi om på et senere tidspunkt

ad 4. Vi fremsender til amtsbestyrelsen samt til Amtsnyt, forslag til ny valgprocedure i 
forbindelse med valg af folketingskandidater

ad 5. Valg af folketingskandidat. Valg af delegeret til Landsmødet 1990. Studiekreds omkring 
handlingsprogram

ad 6. Diverse meddelelser fra Jette

Ib Bjørn Poulsen har tilbudt at aflægge os et besøg for at fortælle om en nylig overstået rejse til 
Ungarn.

Vi afholder offentlig møde i april, hvor Ib Bjørn Poulsen fortæller om udviklingen i Østeuropa.

ad 7. Ikke noget

ad 8. Ikke noget

referent: Margterhe Larsen



S og SF friede til de borgerlige 
Ønskede samarbejde om børn og unge 
Aalborg Stiftstidende 23.03.1990

Knud Winther (S) ville have 
afstemning

Cianne Holme (V) afviste, at Venstre 
ville skære ned

  AABYBRO: 
Socialdemokratiet og SF 
var på frierfødder i aftes, 
da det samlede borgerlige 
byrådsflertal på 10 gik ind 
for at overføre hele 
børnepasningsområdet 
samt børnetandplejen fra 
socialforvaltningen til 
sundhedsforvaltningen. 
Både Knud Winther (S) og 
Erik Ingerslev Larsen (SF) 
appellerede til de 
borgerlige om samarbejde i 
sagen. Begge mente, det 
ville give bedre løsninger. 
Men de borgerlige var 
afvisende, og begrundede 
kurven med, at sagen 
havde været under 
behandling i omtremt 
halvandet år, og at der 
indtil nytår havde været 
socialdemokratisk 
formand i både 
kulturudvalg og 
socialudvalg. Dermed 
havde der været rig 
lejlighed til at få 
indflydelse.
  Samtidig med at SF og S 
appellerede om 
samarbejde kritiserede de 
også i vid udstrækning 
overflytningen.
  Knud Winther mente, at 
der var mange gode ting i 
forslaget, men at det kun 

bestod af overskrifter og 
intet indhold. Samme 
holdning havde partifællen 
Carl Laursen, der 
sammenlignede forslaget 
til overflytning med en 
dåse konserves, der skulle 
spises, så snart den var 
åbnet, og med sin 
barndoms lykkeposer fra 
Tatol.
  Erik Ingerslev Larsen var 
mere kontant i sin kritik, 
idet han påpegede, at 
skolefritidsordningerne, 
som han mener bliver en 
følge af overflytningen, 

ikke er tilfredsstillende for 
børn og forældre. Han 
beskyldte videre Venstre 
for at ville opnå drastiske 
nedskæringer på børne- og 
ungdomsområdet med 
overflytningen. 
  Den beskyldning blev 
afvist af Cianne Holme (V). 
  Inden det borgerlige 
flertal fik overflytningen 
gennemført, forlangte 
Knud Winther afstemning 
om et ændringsforslag, der 
gik på udsættelse af sagen. 
For det forslag stemte S og 
SF. 

Politisk gys i septiktankene 
Splittelse i den borgerlige fløj, da FRP'er var parat til 
at stemme for SF-forslag
Aalborg Stiftstidende 29.03.1990

  AABYBRO: Inden et 
borgerligt flertal på ni i 
aftes vedtog at undersøge 
mulighederne for at få 

afskaffet den obligatoriske 
tømning af de knap 1000 
private septiktanke i 
kommunen, gik der 
politisk gys i sagen. Det 

skete, da byrådets eneste 
fremskridtsmand, Ernst 
Christensen, stillede 
forslag om, at byrådet på 
stedet skulle vedtage at 

opgive den tvungne 
tømning. 
  Hans forslag, der var den 
første synlige uenighed i 
den borgerlige fløj, skabte 
synlig panik og vantro hos 
Venstre og konservative. 
Men medens VK-gruppens 
medlemmer forsøgte at 
overtale Ernst Christensen 
til at opgive sit krav om 
afstemning, greb SF og 
Socialdemokratiet forslaget 
og splittelsen i luften.   
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen stillede simpelthen 
forslaget som sit ændrings-
forslag, og i et øjeblik så 
det ud, som om Ernst 
Christensen var villig til at 
stemme for det. Han 
besindede sig og holdt fast 
i, at det var hans forslag.
  Han blev imidlertid alene 
om at stemme for det. Alle 
andre stemte imod. 
  Ved den efterfølgende 
afstemning om at 
undersøge mulighederne 
for at få ordningen 
afskaffet allerede inden, 
den er sat igang, undlod 
han at stemme, medens SF 
og S stemte imod og V og K 
stemte for. Derved sikrede 
et knebent borgerligt flertal 
den flertalsindstilling fra 
teknisk udvalg og 
økonomiudvalg, som Ernst 
Christensen selv havde 
været med til at formulere, 

nemlig at  mulighederne 
for at opgive ordningen 
undersøges. 
  Ernst Christensen havde 
forud for gyset meddelt, at 
han ikke ønskede flere 
Venstrenumre i sagen, 
men ville have den opgivet 
en gang for alle.       
  V og K havde begrundet 
ønsket om at få undersøgt 
mulighederne for en 
opgivelse med bl.a. 
økonomien. 
  Den begrundelse tog S og 
SF ikke for gode varer. De 
to partier mente, at det var 
hule undskyldninger. 
  Knud Winther var 
ydermere af den opfattelse, 
at det var tvivlsomt, om det 
var korrekt at sætte sagen 

på byrådsdagsordenen. 
Han ville dog ikke nægte 
nogen muligheden for at 
foretage undersøgelser i 
sagen. Hertil svarede 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V), at et nyt 
byråd har ret til at tage 
sagen op, og at der heller 
ikke vil være noget ulovligt 
i at besluttet sig for at 
betale den entreprenør, der 
efter licitationen har fået 
arbejdet overdraget, en 
erstatning. 
  Når mulighederne for at 
opgive den obligatoriske 
tømning er undersøgt, vil 
sagen endnu en gang 
komme i byrådet.

Ernst Christensen skabte panik hos V 
og K

Erik Ingerslev Larsen (SF) greb 
forslaget og splittelsen i den borgerlige 
fløj

Ingen penge til en daghøjskole 
Aalborg Stiftstidende 01.04.1990

  AABYBRO: Der er ingen 
penge til en daghøjskole i 
år. Derfor kan AOF ikke få 
gennemført sit ønske om at 
etablere en daghøjskole på 
Aabyskolen fra august. 
  AOF har søgt Aabybro 
Kommune om tilskud til 

etableringen. 
  AOF har opstillet et 
budget, der viser, at der 
skal bruges godt 97.000 
kr. for at drive højskolen 
fra august og resten af 
året. 
 -Vi har behandlet 
ansøgningen i 

socialudvalget, siger 
socialudvalgsformand 
Allan Jensen (V), og vi var 
enige om, at ideen er god. 
Der er imidlertid ikke 
penge på budgettet i år. 
Derfor kunne et flertal ikke 
godkende ansøgningen.
  Et mindretal bestående af 



AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 10. april 1990 i SiD-huset Aabybro

Tilstede: Inge Lis, Ingelise, Erik og Margrethe

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Kommunalpolitisk arbejde
4. Valg af folketingskandidat
5. Medlemsmøde i april
6. Offentlig møde med Ib Bjørn Poulsen
7. Meddelelser
8. Eventuett

ad 1. Ingen dirigent

ad 2. Margrethe oplæste protokol og tager referat af dette møde

ad 3. Erik orienterede om:
septiktanksagen
affaldssortering
beskæftigelsesprojekt

Vi efterlyser ideer til undervisning/beskæftigelse for unge bistandsklienter

Endvidere orientering om byfornyelsen samt institutionsområdet.

Margrethe skriver et brev til søsterpartier i venskabsbyer.

Tilforordnede ved valg:
Margrethe i Aabybro, Jette Gjøl, Ingelise Birkelse, Karen Biersted

ad 4. Erik enstemmigt valgt til folketingskandidat

ad 5. Vi fortsætter studiekreds om kandidatprogram

ad 6. Offentlig møde som planlagt

ad 7. Da Torben ønsker at udtræde af amtsbestyrelsen, går Margrethe ind i hans sted

ad 8. Lidt snak om 1. maj

referent: Margrethe Larsen

Carl Laursen, Jørgen 
Hellum og Erik Ingerslev 
Larsen, mente derimod, at 
sagen kunne tages op i 
forbindelse med den 
endelige stilling til 
kommunens haveservice 
for pensionister.

 -Vi vil nu lade sagen hvile, 
ind til vi skal lægge budget 
for 1991. Der vil vi se på 
ansøgningen endnu 
engang siger Allan Jensen.
  Hans-Ole Mortensen fra 
AOF har tidligere givet 
udtryk for, at en 

daghøjskole vil være en 
gevinst for kommunen. 
Primært for de ledige, som 
her vil få en chance for at 
komme igang enten med 
en uddannelse eller 
jobsøgning.
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Byråd imod ændret indflyvningsrute
Aalborg Stiftstidende 31.05.1990

  AABYBRO: Et stort flertal 
i byrådet vil ikke være med 
til at ændre 
indflyvningsruten til 
skydeterrænet i Tranum. 
Årsagen er, at den 
ændrede rute kommer til 
at gå over bl.a. 
vildtreservatet Ulvedybet, 
som er et 
EF-fuglebeskyttelsesom-
råde. 
  I dag går ruten ind over 
Brovst, men 
Forsvarsministeren er 
interesseret i at flytte ruten 

tre-fire km. længere mod 
øst. Det vil give færre 
støjgener for beboerne i 
Brovst øst. 
  Kun fremskridtsmanden 
Ernst Christensen kunne 
støtte en ændret 
indflyvning, da byrådet i 
aftes skulle tage stilling til 
en udtalelse. 
  Amtets landskabskontor 
har allerede sagt nej til 
ændringen med henvisning 
til, at det vil gå ud over 
fuglene i området. Det 
samme har teknisk udvalg 
i Aabybro. 
 -Der tages åbenbart mere 

hensyn til fugle end til 
mennesker, sagde Ernst 
Christensen. 
  SFs Erik Ingerslev sagde, 
at der overhovedet ingen 
saglig begrundelse er for at 
flytte indflyvningen, og 
sagde derfor nej til en 
ændring. 
  Det samme gjorde Knud 
Winther. 
 -Det bedste ville være, 
hvis der overhovedet ingen 
indflyvning skulle være, 
mente han. 
  Svaret sendes nu til 
Nordjyllands Amt. 

medlemsblad

Kandidat genvalgt 
Aalborg Stiftstidende 10.06.1990

  AABYBRO: SF i Aalborg 
Nords 5. kreds har netop 
holdt opstillingsmøde, og 
her blev Erik Ingerslev 
Larsen, Aabybro, genvalgt 
som partiets 
folketingskandidat. 
  Erik Ingerslev Larsen har 
været kandidat til 
Folketinget siden 1980, og 

i de to seneste perioder har 
han siddet i Aabybro 
Byråd. 
  SF'erne er i Nordjylland 
opstillet på de såkaldte 
partilister. Det betyder, at 
den endelige opstilling af 
kandidaterne afgøres ved 
en urafstemning blandt 
medlemmerne inden 1. 
oktober i år. 

Erik Ingerslev Larsen, Aabybro, 
genopstiller for SF

Genvalgt 
Oplandsavisen 12.06.1990

Aabybro - På et opstillings-
møde i Ålborg Nord (5. kreds) er kleinsmed Erik Ingerslev 
Larsen, Aabybro, blevet genvalgt som folketignskandidat 
for SF. 
Erik Ingerslev Larsen har været kandidat for SF i Ålborg 
Nord siden 1980. Siden 1986 har han været medlem af 
Aabybro byråd. 
SF opstiller på partiliste i Nordjyllands Amt. Den 
endelige placering på partilisten afgøres ved en 
urafstemning blandt SF's medlemmer i Nordjylland 
inden 1. oktober 1990.
Valget gælder for to år.



Genvalgt  

AabybroPosten 13.06.1990

På et opstillingsmøde i 
Aalborg Nord (5. kreds) er 
kleinsmed Erik Ingerslev 
Larsen, Aabybro, blevet 

genvalgt som 
folketingskandidat for SF.
  Erik Ingerslev Larsen har 
været kandidat for SF i 
Aalborg Nord siden 1980. 
Siden 1986 har han været 
medlem af Aabybro byråd,
  SF opstiller på partiliste i 
Nordjyllands Amt. Den 

endelige placering på 
partilisten afgøres ved en 
urafstemning blandt SFs 
medlemmer i Nordjylland 
inden den I. oktober 1990.
  Valget gælder for de 
næste to år. 

Genopstillet 
Nørresundby Avis 13.06.1990

På et opstillingsrnøde i 
Aalborg Nord (5. kreds) er 
kleinsmed Erik Ingerslev 
Larsen, Aabybro, blevet 
genopstillet som 
folketingskandidat for SF. 

Erik Ingerslev Larsen har 
været kandidat for SF i 
Aalborg Nord siden 1980, 
siden 1986 har han været 
medlem af Aabybro byråd. 
SF opstiller på partiliste i 
Nordjyllands amt. Den 

endelige placering på 
partilisten afgøres ved en 
urafstemning blandt SF's 
medlemmer i Nordjyllands 
amt inden 1. oktober i år.

Aabybro behandler børn som burhøns med ny ordninger 
Aalborg Stiftstidende 28.06.1990

  AABYBRO: -Med de ny 
skolefritidsordninger i 
Aabybro vil børnene blive 
behandlet som burhøns. 
Så skarpt udtalte SFeren 
Erik Ingerslev Larsen sig i 
aftes i Aabybro byråd, da 
det øvrige råd vedtog at 
indføre ny principper for 
børnepasning bl.a. med 
skolefritidsordning ved de 
to Aabybroskoler, lukning 
af Aabybro Fritidscenter, 
opførelsen af en ny 
børnehave i Aabybro, 
udvidelser af Biersted 
Børnehave, Nørhalne 
Fritidscenter, 
skolefritidsordningen i 
Biersted, og etablering af 
en slags integreret 
daginstitution i Birkelse. 
  Erik Ingerslev Larsen 

mente, at der var alt for 
mange løse ender i 
kulturudvalgets 
principbeslutning og 
indstilling om, at børn, der 
går i skole ikke længere 
kan blive passet i 
børnehave eller i 
kommunal dagpleje, men 
skal i skolefritidsordning. 
Han pegede bl.a. på 
manglende oplysning om 
personalenormering og 
forældrebetaling.
  Han mente desuden, at 
beslutningen var blevet 
taget alt for forhastet. 
  Knud Winther betegnede 
imidlertid nyordningerne 
som gode, selvom han 
senere kaldte løsningerne 
for de næstbedste, fordi 
kommunen ikke har råd til 
at gennemføre de bedste. 

  Erik Ingerslev Larsens 
påstande og skarpe kritik 
blev i øvrigt tilbagevist fra 
alle andre sider i 
byrådssalen, og 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
konkluderede, at det, Erik 
Ingerslev Larsen ville, var, 
at kommunen kun skulle 
passe de børn, der var råd 
til, medens det øvrige 
byråd ville skaffe 
forsvarlige pasninger til 
alle de børn, der har et 
pasningsbehov. 
  Den ny 
pasningsprincipper 
betyder afskedigelser 
blandt dagplejemødrene. 
Det ventes, at 15 af 70 
skal afskediges. 

Tømningen opgivet efter årelang strid 
Aalborg Stiftstidende 28.06.1990

  AABYBRO: Et stort flertal 
bestående i Aabybro byråd 
besluttede i aftes at opgive 

den obligatoriske 
septiktanktømning. 
Dermed er en årelang strid 
om ordningen afsluttet, og 

de 1000 septiktankejere, 
der 
protesterede mod  
tømningen, kan glæde sig 

over, at de stod fast. 
  Det samme flertal har 
samtidig vedtaget, at 
erstatningskravet på op 
mod en million kr. fra 
entreprenøren, der havde 
fået tømningen overdraget 
ved en licitation, ikke kan 
accepteres. 
  Det vil formentlig betyde, 
at kommunen får et 
sagsanlæg. 
  Det var de 10 borgerlige i 
byrådet, der gik ind for at 
annullere tømnings-
ordningen. Knud Winther 
(S) sagde, at den 
socialdemokratiske gruppe 
fortsat er imod flertallets 
holdning, og Erik Ingerslev 
Larsen (SF), brugte lang tid 

på at forklare, hvorfor han 
fortsat går ind for en 
obligatorisk tømning. Han 
pegede bl.a. på, at de ca. 
200 kr. septiktankejerne 
skulle betale for en 
tømning, er et beskedent 
beløb i sammenligning med 
de summer, parcelhusejere 
betaler for at komme af 
med spildevandet. 
Desuden fandt han det 
beklageligt, at 
skatteyderne nu ville 
komme til at betale 
erstatningssummen. 
  Et par bemærkninger fra 
borgerlige side om, at der 
ikke var blevet snakket om 
det beklagelige i, at 
skatteyderne måtte betale 

de små 500.000 kr., det 
kom til at koste, da SF fik 
et miljøflop og til ingen 
nytte fik foranstaltet en 
omfattende undersøgelse af 
jorden i Søparkområdet, 
fik Erik Ingerslev Larsen til 
at fremsætte en meget lang 
redegørelse for den sag. 
Sagen er forlængst 
afsluttet og var naturligvis 
ikke på byrådets 
dagsorden i aftes. Men 
ingen fandt anledning til at 
stoppe ordstrømmen.
  Septiktanksagen 
begyndte i november 1988, 
da et flertal i byrådet gik 
ind for den obligatoriske 
tømning.

Byråd siger ja
Aalborg Stiftstidende 29.06.1990

  AABYBRO: 16 af byrådets 
17 medlemmer har nu i 
princippet godkendt den 
ny struktur for 
kommunens ledelse. Kun 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen var imod. Han 
mener, at den ny struktur 
vil medføre meget 
bureaukrati. 
  Den ny struktur 
indebærer oprettelsen af 
en udviklings- og 
planlægningsafdeling og en 
økonomisk 
panlægningsafdeling. 

Desuden skal der dannes 
en snæver chefgruppe, der 
sammen med en 
ledergruppe skal stå for 
den overordnede styring og 
økonomi. Ledergruppen 
skal have 
kommunaldirektøren som 
chef. 
  Knud Winther (S) lagde 
vægt på, at der var tale om 
en principgodkendelse, og 
at der skal foretages en 
viderbehandling i 
økonomiudvalget. 
  Erik Ingerslev Larsens 
kritik gik væsentligst på 

den snævre chefgruppe, 
som han kaldte for et 
mini-økonomiudvalg.Han 
mente, det ville medføre for 
meget kontrol og give for 
tung en arbejdsgang. 
  Erik Ingerslev Larsen har 
under hele behandlingen af 
sagen i økonomiudvalget 
taget forbehold for 
oplægget til udviklings- og 
planlægningsafdelingen. 
  Ernst Christensen (FRP) 
havde undervejs taget 
forbehold for alt, men 
kunne på byrådsmødet gå 
ind for den ny struktur. 

Vi har modtaget
BREVE FRA LÆSERNE: AabybroPosten 04.07.1990

 Tak til Erik Ingerslev 
Larsen. fordi du viste 
forældrenes nag på 
byrådsmødet 27/6 90: 
Ordet burhøns er netop det 
rette ord for vore børn, når 
de starter i 

skolepasningsordningen. 
Det kan godt være, at alle 
andre i byrådssalen 
tilbageviste Erik Ingerslev 
Larsens kritik,men det gør 
den jo ikke mindre sand.
  Borgmesteren må have 
misforstået - eller også har 

borgmesteren slet ikke 
forstået den situation, der 
er opstået omkring 
pasningen af børnene i 
Aabybro kommune. 
  Erik Ingerslev Larsen vil 
jo netop - 
ligesom forældrene til 



Skolefritidsordningen
AabybroPosten 18.07.1990

Beklageligvis fremgår det 
ikke af byrådets dagsorden 
at de to vedtagne 
skolefritidsordninger giver 
bedre plads til børnene. 
Idag er Fritidscentret 
"beboet" af 85 børn, mens 
Aabyskolens fritidsordning 
"kun" er beregnet til 70 
børn. Der er beregnet 

plads til 30 børn i 
Kærvejskolens 
fritidsordning. 
  Dette omtalte 
Kulturudvalgsformanden 
på byrådsmødet og 
understregede, at 
den borgerlige gruppe 
netop ikke ønskede 
"burhøns". Dette blev 
overhørt af såvel Erik 

Ingerslev som Bodil 
Kjeldgaard. Borgmesteren 
og andre havde forstået 
det. 
  Mon ikke de fleste 
forældre vil hilse denne 
forbedring velkommen. Jeg 
tror det. 

Marianne Vester. 

Skolepasningsordningen
BREVE FRA LÆSERNE: AabybroPosten 01.08.1990

Det er pudsigt, at 
Marianne Vester (V) bruger 
en kommende ændring i 
Aabybro Fritidscenter, som 
forsvar for de borgerliges 
nedskæringer på 
børnepasningsområdet. 
  Da Aabybro Fritidscenter 
startede i august 1980, var 
der i fritidsklubben (6 - 10 
år) 40 børn og i 
juniorklubben (11 - 14 år) 
30 børn, altså 70 børn. 
Dette antal, mente byrådet 
på daværende tidspunkt, 
var fornuftigt og forsvarligt 
i forhold til de givne 
omgivelser. Senere har 
byrådet ændret 
alderssammensætningen 
og antallet af børn til nu 
85, en ændring 
forældrerådet var imod, 
idet forældrerådet ikke 
mente, bygningerne var 

egnet til så mange børn, 
men byrådet mente godt 
denne ændring kunne 
forsvares. Hvis de 
borgerlige mente, at der 
skulle ske en ændring til 
de forhold, der var 
gældende, da Aabybro 
Fritidscenter startede i 
1980, skulle I få SF's fulde 
støtte, men det er jo ikke 
det der er tilfældet. 
  Ser vi på antallet 70 
børn, som der skal være i 
den fremtidige 
skolepasningsordning, kan 
disse børn fremover være 
fra 4 - 10 år, børnene skal 
nemlig starte i 
skolepasningsordningen 
samtidig med, at de starter 
i børnehaveklasse. 
Endvidere skal det 
personale, der i dag er 
ansat i Aabybro 
Fritidscenter, fordeles på 

de fremtidige to 
pasningsordninger i 
Aabybro. og dermed ikke 
have 70 børn, men 100 
børn, (Aabyskolen 70 og 
Kærvejskolen 30). Børn, 
der er betydeligt yngre end 
de børn, der i dag er 
brugere af Aabybro 
Fritidscenter. 
  Enhver kan ud fra de her 
oplyste tal se, at der er tale 
om en klar forringelse af 
vore nuværende tilbud til 
pasning af børnene. Derfor 
har jeg brugt begrebet 
"Burhøns" om den løsning, 
der nu gennemføres, hvis 
ikke forældrene massivt 
tager afstand fra en sådan 
løsningsmodel. 

Erik Ingerslev   Larsen
Bellisvej 10, Aabybro

"burhønsene" - gerne have 
passet børnene på bedste 
vis. Og bedste vis er at 
benytte sig af de 
velfungerende 

pasningsordninger, der 
findes i Aabybro kommune 
og udbygge dem uden at 
flytte børnene 
(burhønsene) mere end 

nødvendigt! 

God sommer fra 
Bodil Kjeldgaard 

Forvirring om børnepasning
Det mener SF-byrådsmedlem
Aalborg Stiftstidende 05.08.1990

  AABYBRO: Ændringerne 

på børpepasningsområdet i 
Aabybro Kommune, som 

blev besluttet på det 
seneste byrådsmøde, 

skaber stor forvirring om 
det reelle indhold i de 
fremtidige pasningstilbud. 
Det mener SFs 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen, som selv 
tog forbehold ved 
behandlingen i 
byrådssalen. 
 -Ingen kender det 
fremtidige indhold i 
pasningsordningerne, 
hverken 
normeringsmæssigt eller 
med hensyn til 
forældrebetaling. Jeg har 
selv stillet adskillinge 
spørgsmål, som det ikke 
har været muligt at få et 
svar på, siger Erik 
Ingerslev. 
 -I SF opfordrer vi derfor 
forældrene til kræve klar 
besked fra politikerne om 
indholdet af den fremtidige 
pasning, siger han. 
  Han siger, at der i 
byrådet har været enighed 
om, at der skal være 
børnehavepladser nok til 

de 3-6 årige. Der skal nu 
bygges en ny institution i 
Aabybro samt en "slags 
integreret institution" i 
BirkeIse. 
 -Vi har spurgt flere gange 
hvad en "slags integreret 
institution" er, men har 
ikke fået svar. Derfor er vi 
betænkelige ved den 
institution, siger Erik 
Ingerslev. 
 -Men bliver der tale om en 
institution som den på 
Gjøl, som er meget 
velfungerende, er vi med 
på ideen, tilføjer han. 
  SF er enig med det øvrige 
byråd i, at der skal være 
pasningsordninger i hvert 
skoledistrikt. 
 -Men vi kan ikke 
acceptere, at der 
tilsyneladende samtidig 
sker drastiske  
nedskæringer i 
personalenormeringerne. 
Det betyder, at de 
fremtidige 
pasningsordninger kun 

bliver pasning uden 
indhold for børnene. Et 
minimum må være, at 
normeringen fra 
fritidscentrene bevares, 
siger SFs byrådsmedlem.
  Han mener, at der er en 
stor risiko for, at 
forældrebetalingen stiger 
voldsomt, når fritidscemtre 
erstattes af 
skolefritidsordninger. 
 -Med fritidscentre under 
socialforvaltningen var 
forældrebetalingen 
maksimalt. 20 pct. af 
driftsudgifterne. Med 
skolefritidsordninger kan 
forældrebetalingen risikere 
at stige til de faktiske 
driftsudgifter, siger Erik 
Ingerslev.
  Skolefritidsordninger 
hører nemlig under 
folkeskoleloven, og her er 
der ingen bestemmelser 
om tilskud til 
forældrebetalingen. 

Ændringer af børnepasningsområdet 
AabybroPosten 08.08.1990

På det sidste byrådsmøde 
inden sommerferien blev 
børnepasningsområdet 
debateret. Her tog SF 
forbehold overfor 
beslutningen om 
ændringer på området, 
indtil der foreligger 
økonomiske og 
normeringsrnæssige 
konsekvenser for 
ændringen af 
børnepasningsområdet. SF 
vil her forsøge at afdække 
de problemer, der ikke er 
taget stilling til, og give 
vort bud på hvordan den 
fremtidige ordning bør 
være. 

  Det er SF's opfattelse, at 
diskussionen om dette 
område er startet bagfra, 
nemlig med først at 
overflytte børneområdet fra 
socialforvaltningen til 
kulturforvaltningen, inden 
alle nødvendige 
forudsætninger er belyst.
  Starter vi derfor med de 0 
- 2 årige, så er vi i SF enige 
med de øvrige i byrådet om 
at fastholde den flydende 
dagpleje på 225 børn, for 
dette område. Vi vil dog i 
SF godt være med til, at 
oprette en vuggestue, hvis 
der viser sig et 
forældreønske om at få 
dette som valgmulighed til 

dagplejen. Det er dog vort 
indtryk, at der her i 
kommunen er et enigt 
ønske om at kunne få sit 
spædbarn passet hos en 
dagplejemor. 
  For de 3 - 6 årige har der 
i byrådet været enighed 
om, at der skulle være 
børnehavepladser der 
dækkede det antal pladser, 
der er behov for. Det har 
knebet gevaldigt med at 
efterleve denne holdning, 
derfor har der også i lange 
perioder været en stor 
overskridelse af optagne 
børn i dagplejen, tallet har 
i perioder været 295 børn i 
dagplejen, for at børn i 



denne aldersgruppe også 
kunne passes. For at 
afhjælpe dette store behov 
for pasningsmuligheder for 
børn mellem 3 og 6 år, 
bliver der nu bygget en ny 
daginstitution i Aabybro, 
samt oprettet en "slags" 
integreret institution i 
Birkelse. 
  SF er enige i, at der 
bygges en institution i 
Aabybro, og vi har længe 
arbejdet for, at der oprettes 
en integreret institution i 
Birkelse. Vi er dog 
betænkelige ved, at 
byrådet har besluttet at 
oprette "en slags integreret 
institution i Birkelse", det 
er ikke lykkedes os at få en 
forklaring på, hvad ordet 
»slags" dækker. I SF er vi 
af den opfattelse, at 
modellen for en integreret 
institution i Birkelse skal 
være som den integrerede 
institution på Gjøl, som vi 
synes fungerer godt. Bliver 
dette tilfældet, vil vi støtte 
oprettelsen af en sådan. 
Der vil herefter 
sansynligvis være 
mulighed for at alle børn 
mellem 3 og 6 år kan blive 
passet i en daginstitution. 
Skulle der fremover i 
enkelte situationer være 
behov for at enkelte børn 
over 3 år skal passes i 
dagplejen, ønsker vi at 
sikre at disse forældre 
stadig kan få den 
reduktion i 
forældrebetalingen der gør, 
at det ikke bliver dyrere for 
forældrene, end når de på 
et tidspunkt får en plads i 
daginstitution, en ordning 
der er gældende i dag. 
  Flertallet i byrådet har 
besluttet, at børn der 
starter i børnehaveklassen 

ikke kan gå i børnehave. 
Denne beslutning er vi i SF 
uenig i, vi mener, at 
byrådet skal fastholde 
muligheden for, at børnene 
kan gå i børnehaven indtil 
de fylder 7 år, som det er i 
dag. Herved får forældrene 
en mulighed for at vælge 
det rette tidspunkt for et 
skift, fra den ene 
institution til den anden, 
der passer deres barns 
alder bedst. 
  Selv om de borgerlige, og 
nu et flertal i byrådet, har 
besluttet, at der skal være 
ens pasningstilbud til børn 
i skolealderen, så er det, 
for SF at se, et temmeligt 
broget billede, der tegner 
sig. Vi er dog tilfredse med, 
at der sker en kraftig 
udvidelse af 
pasningsområdet for de 
skolesøgende børn. Efter 
indførelse af samordnet 
indskoling er der blevet 
mulighed for, at  spare 
nogle åbningstimer i 
fritidscentrene, denne 
mulighed skal selvfølgelig 
udnyttes på en rimelig 
måde. Derfor kan vi også 
acceptere, at der bliver 
oprettet en 
pasningsordning i hvert 
skoledistrikt.
  Til gengæld kan SF ikke 
accepterer, at der samtidig 
skal ske drastiske 
nedskæringer i 
personalenormeringen, 
således at de fremtidige 
ordninger bliver rene 
pasningsordninger, uden 
indhold for børnene. I SF 
mener vi, som et 
minimum, at den 
normering, der er i vore 
fritidscentre, skal være 
grundlaget for en fremtidig 
skolefritidsordning. Det 

siger vi ud fra den 
betragtning, at der vil blive 
en betydelig stigning af 
mindre børn i disse 
institutioner. Fremover vil 
de kunne starte i en sådan 
ordning når de er 4 år og 
10 måneder (den alder 
hvor børnene kan starte i 
børnehaveklasse) og være 
der til de forlader 3. 
klasse. Der vil 
tilsyneladende heller ikke 
længere være mulighed for 
at få sit barn passet hvis 
det er over 10 år. I 
fritidscentrene har der 
været mulighed for at få sit 
barn passet indtil det 
fylder 14 år. Denne 
mulighed mener vi skal 
bevares. 
  Der er talt meget om, at 
det vil blive billigere for 
forældrene, når der bliver 
indført 
skolefritidsordninger. men 
dette er ikke rigtigt, hvis 
man laver en reel 
sammenligning, og ikke 
kun på selve beløbet. For 
det andet er der lagt op til 
væsentlige reduktioner af 
personalet udover det der 
begrunder en mindre 
åbningstid. En tredie ting 
man skal være klar over 
er, at medens vi havde 
fritidscentrene under 
socialforvaltningen var 
forældrebetalingen max. 
20% af driftsudgifterne, 
dette maximumsloft for 
forældrebetalingen kan 
risikerer at stige til de 
faktiske driftsudgifter, især 
er risikoen stor, når man 
ikke længere har en 
mulighed for at 
sammenligne 
forældrebetalingen med en 
tilsvarende institutionstype 
i kommunen. Det er SF's 

opfattelse, at 
forældrebetalingen ikke må 
overstige 20% af 
driftsudgifterne - 
driftsudgifterne på 
ejendommen (gældende for 
fritidscentrene).
  Med hensyn til optagelse i 
institutionerne mener vi, at 
der skal fastholdes en 
central pladsanvisning, der 
kører efter princippet om 
anciennitet, arbejde og 
pædagogiske forhold, og 
sådan, at man er sikker 
på, at have sin plads så 
længe man selv mener, der 
er behov for dette, og ikke 
som det f.eks. er i 
skolepasningsordningen i 
Biersted, hvor der bl.a. i 
optagelsesskriterierne står, 
at yngre børn optages før 

ældre, endvidere har børn 
været optaget midlertidigt, 
fordi der seneres skulle 
være mulighed for at 
optage de nye 
børnehavebørn. Noget 
sådant er selvfølgelig 
uacceptabelt, og giver 
forældrene en unødvendig 
ængstelse. 
  De pasningsordninger, 
der bliver oprettet i 
tilknytning til skolerne, 
bliver underlagt skolens 
administrative ledelse. Her 
mener vi, at disse 
ordninger skal være 
direkte underlagt 
forvaltningslederen som 
selvstændige institutioner, 
endvidere mener vi, at der 
skal oprettes forældreråd 
med indflydelse på 

institutionernes 
planlægning, pædagogik og 
økonomi. 
  Ved byrådets behandling 
af børnepasningsområdet 
stillede SF en lang række 
spørgsmål, spørgsmål som 
vi her har givet vort bud 
på, hvordan 
børnepasningsområdet kan 
indrettes. Kan vi få de 
andre byrådsmedlemmers 
tilslutning til de holdninger 
SF her har givet udtryk for, 
ja så trækker vi gerne vort 
forbehold fra byrådsmødet 
den 27. juni 1990 tilbage. 

Erik Ingerslev Larsen 
SF-byrådsmedlem 

Erik Ingerslev Larsen, SF:
Man kunne lige så godt sige, at man 
ingen plan vil have

SF går imod affaldsplanen 
Aalborg Stiftstidende 22.08.1990

  AABYBRO: SF i Aabybro 
går imod den affaldsplan, 
som Aabybro Byråd 
onsdag i næste uge får 
forelagt til godkendelse. SF 
mener, at planen 
overhovedet ikke vil give 
forbedringer i forhold til de 
nuværende 
affaldsordninger i 
kommunen. Derfor vil SF 
stille ændringsforslag til 
planen på byrådsmødet. 
 -Den plan, som nu er 
udarbejdet i teknisk 
forvaltning bevarer kun 
status quo, siger SFeren 
Erik Ingerslev Larsen, og 
den lyser langt væk af at 
være lavet, bare fordi 
amtet har bedt om en plan. 
Der er intet konkret i den. 
Alt er overladt til 
frivilligheden, og man 
kunne lige så godt sige, at 

man ingen plan vil have, 
fordi der ikke er lovkrav 
om den. 
 -F.eks. opereres der i 
planen med, at spejderne 
skal stå for indsamling af 
glas og papir hveranden 
måned. Den ordning tror 
jeg ikke på, siger Erik 
Ingerslev Larsen, og jeg 
tror, spejderne bliver kede 
af det. Glasindsamling 
drejer sig jo ikke kun om 
vinflasker, men også om 
syltetøjsglas og ituslået 
glas. 
 -Den plan, som byrådet 
får til godkendelse er den 
anden, som er udarbejdet. 
Den første var meget mere 
præcis i sin formulering, 
og der var klare regler om, 
hvad folk havde at rette sig 
efter, og den viste vilje til, 
at Aabybros borgere også 
ville være med til at 
bekæmpe forureningen, 

Den plan synes vi 
væsentlig bedre om, tilføjer 
Erik Ingerslev. 

 



  AABYBRO: I de 
kommende uger skal 
sparekniven svinges i 
Aabybro Kommune, og der 
ventes masseafskedigelser 
i den offentlige sektor.
  Foreløbige beregninger 
tyder på, at der i første 
omgang skal spares 35 af 
850 offentligt ansatte. 
  Det er resultatet af det 
budgetoplæg, som et 

uenigt byråd i aftes sendte 
videre til 
andenbehandlingen sidst i 
september. 
  Der skal skæres 8,5 
millioner kr. af 1990 
budgetterne, som er på 
172.700.000 kr. I forvejen 
er der skåret godt 4 
millioner. 
  Det er Venstre, 
konservative og 
Fremskridtspartiet, der går 

ind for nedskæringerne. SF 
vil i stedet sætte 
skatteprocent og 
grundskyld i vejret, 
medens Socialdemokratiet 
ikke har gjort sin stilling 
op, ud over at partiet i 
hvert fald ikke vil være 
med til at spare 8,5. 
millioner kr.

S, SF og SiD tager sagen i egne hænder 
Aalborg Stiftstidende 30.08.1990

  AABYBRO: 
Socialdemokratiet, SF og 
SiD i Aabybro vil nu tage 
sagen i egen hånd, når det 
drejer sig om at orientere 
om Aabybro Kommunes 
huslejenævn.
  Den oplysning gav den 
socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther på byrådets møde 
i aftes, da den borgerlige 
gruppe nægtede at bevilge 
kommunale kroner til 
oplysning om det 
huslejenævn, som er den 
så inderligt imod. 

 -Når den borgerlige 
gruppe og dermed flertallet 
ikke vil følge vores 
opfordring til at indrykke 
en oplysningsannonce, der 
fortæller lejere i privat 
boligbyggeri om deres 
muligheder for at bruge 
huslejenævnet, så vil 
Socialdemokratiet, SF og 
SiD indrykke en annonce 
for egne midler, sagde 
Knud Winther. 
  Oplysningen gav 
anledning til ikke så lidt 
forundring i den borgerlige 
gruppe. Men gruppen 
fastholdt alligevel, at det 

ville være dumt at 
indrykke et annonce på 
nuværende tidspunkt, når 
gruppen ønsker at afskaffe 
huslejenævnet til næste år. 
  Huslejenævnet blev 
indført af et flertal i det 
gamle byråd. Hovedparten 
af den borgerlige gruppe 
var allerede dengang imod, 
men havde ikke flertallet. 
  Huslejenævnet har indtil 
nu været i funktion to 
gange. 
 -Det koster kommunen 
16.000 kr. om året, at have 
nævnet, oplyste Cianne 
Holme (V) på byrådsmødet.

Byråd uenigt om næste års budget 
Aalborg Stiftstidende 30.08.1990

Borgmester Ole Lykkegaard Andersen 
(V) konkluderede, at der ikke kunne 
blive enighed om budgetterne

Erik Ingerslev Larsen (SF) gik ind for 
forhøjelser af skat og 
grundskyldspromille for at skaffe 
balance i økonomien

Knud Winther (S) vil som 
socialdemokrat gerne være med til 
besparelser, men ikke i den størrelse 
som V, K og Z indstiller

  AABYBRO: Det var et 
uenigt byråd, der i aftes 
sendte 1991-budgetterne 
på tilsammen 172.700.000 
kr. videre til 
andenbehandling i rådet 
onsdag 26. september. 
Hverken socialdemokrater 
eller den enlige SF'er 
kunne acceptere det 
besparelseskrav på 8,5 

millioner kr., som et flertal 
i økonomiudvalget har 
indstillet.
  Inden borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
konkluderede, at der ikke 
kunne blive enighed om 
budgetterne, havde der 
udspundet sig en lang 
debat, der til tider var 
noget afsporet. 
  Ganske vist brugte den 
borgerlige gruppe lang tid 

på at forklare S og SF, at 
besparelser på 8,5 
millioner kr. er en simpel 
nødvendighed for at få styr 
på den fremtidige økonomi. 
Forklaringerne gav dog en 
behersket respons. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
gav udtryk for, at han godt 
var klar over, at der ikke 
uden videre kan skabes 
balance i økonomien. Han 
mente, at balancen skulle 

Massefyring i Aabybro 
Aalborg Stiftstidende 30.08.1990

opnås gennem 
skatteforhøjelser og 
forhøjelser af 
grundskyldspromillen. 
  Socialdemokratiet 
derimod holdt fast på at 
stå uden for på de 
foreliggende betingelser. 
 -Socialdemokratiet vil 
gerne være med til 
besparelser, men ikke i 
den størrelsesorden, som 
V, K og Z har indstillet, 
sagde den 
socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther. Derfor kan vi ikke 
anbefale budgettet til 
andenbehandlingen. 
  Knud Winther mente i 
øvrigt at en manglende 
spcifikation af 
besparelserne på 8,5 
millioner kr. ud over de 
godt fire millioner kr., som 
allerede er sparet, var 
kendetegnende for, at den 
borgerlige gruppe ikke har 

villet tage et ansvar. 
  Erik Ingerslev Larsen 
(SF), der ikke brød sig om 
besparelserne, men som 
hellere ville have 
skatteforhøjelser og en 
forhøjelse af 
grundskyldspromillen 
sagde bl.a.: 
 -Aabybro er kendt for et 
godt serviceniveau, når det 
gælder børn og gamle. Det 
niveau skal vi holde, og det 
kan lade sig gøre, hvis vi 
andre vil betale lidt mere.
  Videre mente Erik 
Ingerslev Larsen ikke, at 
byrådet kunne være 
bekendt over for de 
kommunalt ansatte at 
udskyde besparelserne til 
efter andenbehandlingen, 
sådan som borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
havde lagt op til, da han 
orienterede om 
budgetterne. 
  Ole Lykkegaard Andersen 

gav derimod udtryk for, at 
det vil være nødvendigt at 
have rimelig tid til at 
foretage en høring om 
besparelserne på den 
offentlige sektor. Han 
havde desuden tro på, at 
medarbejderne vil være 
gode til at komme med 
konstruktive forslag til de 
nødvendige besparelser. 
  Medens S og SF beskyldte 
den borgerlige gruppe for 
ikke at ville tage et ansvar, 
så beskyldte den borgerlige 
gruppe S for at have 
forholdt sig passiv. 
 -Nu må 
socialdemokraterne se at 
komme ud af busken, 
sagde bl.a. den 
konservative Jørn 
Krogsgaard. I må trække i 
arbejdstøjet, selvom vi godt 
ved, at I er i en politisk 
klemme. Men I bliver nødt 
til at hægte jer på 
budgettet før eller senere. 



  AABYBRO: Et flertal i 
Aabybro Byråd bestående 
af alle undtagen SFeren 
Erik Ingerslev Larsen, har 
nu godkendt den 
affaldsplan, som har været 
under udarbejdelse i mere 
end et år. 
  Godkendelse betyder, at 
planen nu sendes videre til 
amtet, og at Erik Ingerslev 

Larsen ikke får den ud til 
høring hos borgerne, 
sådan som han havde 
ønsket det.
  Erik Ingerslev Larsen 
finder planen alt for lidt 
retningsgivende og mener, 
at den overlader alt for 
meget til tilfældigheder og 
borgernes 
forgodtbefindende.
  I affaldsplanen åbnes 

mulighed for kildesortering 
på containerpladserne og 
for hjemmekompostering. 
Desuden siger 
affaldsplanen, at 
indsamling af papir og glas 
skal forestås af 
spejderorganisationerne 
det første år. Endelig gør 
planen det frivilligt for 
beboerne på landet, om de 
vil være med. 

Grønt lys for 10 nye boliger 
Aalborg Stiftstidende 31.08.1990

 
 AABYBRO: Der er nu givet 
grønt lys for 10 ny boliger 
på Smedens Hjørne på 
Kirkevej. Det er sket ved, 
at byrådet har godkendt 
lokalplanforslaget for 
området, som giver 
tilladelse til at hæve 
udnyttelsesgraden fra 25 
til 45 procent. 
  Et par indsigelser mod 
lokalplanforslaget blev ved 
samme lejlighed afvist. Det 
var Danmarks 
Naturfredningsforening og 

en nabo til Smedens 
Hjørne, der havde gjort 
indsigelse. Begge 
protesterede mod den 
højere udnyttelsesgrad. 
  Godkendelsen af 
lokalplanen betyder, at der 
kan opføres tre tæt-lave 
boliger i haven til det 
tidligere mejeri, som nu 
huser en smedje. Samtidig 
gives der tilladelse til at 
indrette syv boliger i den 
gamle mejeribygning. 
  Det er husets ejer, 
smedemester Erik Jensen, 

der har ønsket at ombygge 
det gamle mejeri til boliger 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
kunne heller ikke i byrådet 
acceptere den forhøjede 
udnyttelsesgrad. Han 
mente, at byrådet ved at 
hæve 
udnyttelsesprocenten fra 
25 til 45 udhulede 
kommunplanen så meget, 
at alle herefter vil kunne få 
tilladelse til en udnyttelse 
over 25 procent. 

medlemsbladFlertal for affaldsplan
Aalborg Stiftstidende 31.08.1990
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde onsdag den 5. september 1990 i SiD-huset Aabybro

Tilstede: Erik, Anne Mette P., Margrethe, Jette og Anne Mette J.

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Kommunalpolitisk budgetbehandling
4. Valg af medlem til stemmeudvalg i amtsbestyrelsen
5. Meddelelser
6. Eventuelt

ad 1 + 2. Anne Mette J. til begge dele - så hun kunne holde kæft

ad 3. Erik kom med de sidste besparelseskrav mellem 1 og 2 behandling fra VKZ-gruppen

Vores egne ændringsforslag bliver bragt i næste nr. af parti-bladet, udkommer 1. uge i oktober

Budgetmøde 15. september

ad 4. Det blev besluttet at opfordre Per Overgaard til at deltage 11. september og
20. september til hhv. udsendelse af stemmesedler til afstemningen om rækkefølgen af 
folketingskandidater og optælling

ad 5. Jette orienterede:
"mod nye tider" konference aflyst, istedet bliver Landsmødet 24 - 25 november ændret til 
konference - og Landsmødet udskydes til efteråret 1991

Modtaget artikler om "militær til miljø" til lokal partiblad, beslutning: bringes i næste nr.

Konference om amtsorganisationen 29 - 30 september, beslutning: eventuelt sender vi 
Margrethe - måske deltager Erik

Nedsættelse af Kvindepolitisk Udvalg som forl. landsudvalg, kandidater efterlyses inden 12. 
oktober

Ny pjece om flyflygtninge (25 spørgsmål og svar)

Nyt arbejdsmiljøprogram

Nye organisatoriske kurser

9 klasse på Kærvejskolen ønsker materiale om SF, beslutning: sender materiale - og tilbyder 
Anne Mette Jacobsen til at komme med orientering - hvis det har interesse

Amtets OK-møde 18. september, eventuelt deltager Jette.

Amtsbestyrelsesmøde om sygehusplanen den 8. september kl. 12. - vi ser hen til referatet

Formøde for fagligt Landsmøde (13 - 14 oktober) den 9. oktober i SF's lokaler i Aalborg - 
interesserede kan melde sig som delegeret på bestyrelsesmødet den 10. oktober - bringes i 
næste nummer af bladet.

referent: Anne Mette Jacobsen

medlemsblad















Fyresedlerne er på vej ud 
Størst sparekrav til skole og kultur 
Aalborg Stiftstidende 08.09.1990

  AABYBRO: Onsdag 19. 
september sendes 
fyresedlerne til de ca. 35 
kommunalt ansatte, der 
fra nytår skal spares væk 
for at få sammenhæng i de 
kommunale budgetter for 
næste år. Målet er en 
nedskæring på 8,5 
millioner kr. af 1991-
budgettet.
  I første omgang er der 
tale om betingede fyringer 
med mulighed for  
genansættelse. 
  For at afskedigelserne 
kan træde i kraft til 
årsskiftet og dermed få 
fuld besparelseseffekt, er 
det nødvendigt at sende 
opsigelserne inden 
udgangen af  september. 
Men oktober vil blive brugt 
til at vurdere de enkelte 
afskedigelser på 
institutioner og i 
forvaltninger. Der er endnu 
ikke sat navne på 
fyresedlerne, og der er ikke 

taget stilling til andre 
besparelsesmuligheder.
Fyringerne vil blive 
afdækket i de kommende 
dage. De vil komme til at 
berøre alle afdelinger i 
kommunen. 
  De største besparelser 
skal findes inden for skole- 
og kulturforvaltningen. Her 
har den borgerlige gruppe i 
økonomiudvalget, som har 
udstukket søgemodeller for 
samtlige stående udvalg, 
krævet en nedskæring på 
2,35 millioner kr. 
socialudvalget skal finde 
1,9 millioner kr, teknisk 
udvalg 1,5 millioner kr. og 
økonomiudvalget 900.000 
kr. 
  Hertil kommer sparekrav 
på 400.000 kr. på indkøb, 
1,2 millioner kr. på 
rengøring og 300.000 kr. 
på de grønne områder. 
  Disse besparelser er 
imidlertid kun en 
begyndelse. I 1992 skal 
kulturudvalget spare 
4.485.000 kr. 

socialudvalget 2,4 
millioner kr., 
økonomiudvalget 2,3 
millioner kr. og teknisk 
udvalg 1,5 millioner kr., 
medens der på de øvrige 
områder skal spares 2,8 
millioner kr. 
  Socialdemokraterne og SF 
i økonomiudvalget går ikke 
ind for sparekravene. 
 -Besparelserne og dermed 
personalereduktionerne er 
nødvendige for at sikre den 
optimale udnyttelse af de 
penge, kommunen har til 
rådighed, siger borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V). For at få konstruktive 
løsninger på 
besparelserne, vil vi lade 
de enkelte institutioner og 
forvaltninger drøfte 
fyringer og besparelser i 
oktober. 
  Borgmesteren udtrykker 
samtidig forbavselse over, 
at S og SF stadig ikke vil 
være med til 
besparelserne. 

SF styrker - kassen med 3 mio.kr. 
Spareforslag rammer især veje 
Aalborg Stiftstidende 18.09.1990

  AABYBRO: SF i Aabybro 
vil lige som de borgerlige 
partier styrke 
kommunekassen med tre 
millioner kroner næste år. 
Men det skal ske på andre 
måder end der er lagt op til 
i det udkast til 1991-
budget, der har været til 
førstebehandling i byrådet. 
  SF har indsendt en 
række ændringsforslag til 
budgettet, som skal styrke 
kommunekassen med ialt 

3.160.000 kroner.
 -Med forslagene giver vi en 
anvisning på, hvordan der 
kan spares, uden at det 
gør ondt, siger 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen, SF. 
  På teknisk udvalgs 
område vil SF spare to 
millioner kroner på 
vedligeholdelse af veje. 
Vejene er i så god en 
stand, at det er forsvarligt 
at spare de to millioner 
kroner. Der skal også 

spares udgiften til 
civilforsvar. Det drejer sig 
om 80.000 kroner. 
  Omvendt vil partiet bruge 
120.000 kroner ekstra på 
en bevarelse af den 
nuværende busdrift i 
kommunen. Desuden skal 
der bruges 150.000 kroner 
ekstra på 
færdselsregulerende plus 
sikkerhedsfremmende 
foranstaltninger. 
  På økonomiudvalgets 
konto vil partiet spare 



300.000 kroner på 
kommunale 
reklameudgifter samt 
skære 100.000 i tilskuddet 
til erhvervsrådet. 
  På anlægssiden vil SF 
spare 2,1 million kroner på 
nyt edb-anlæg. I stedet 
skal anlægget leases for 
500.000 kroner. 
  Der skal spares 560.000 
kroner på vejanlæg, mens 
der omvendt skal bruges 
400.000 kroner på stien 
Haldagervej / Banestien. 
Midtbyens byfornyelse skal 
beskæres med 650.000 
kroner. 
  Kommuneskatten skal op 
fra, de nuværende 19,8 
procent til 20. Det vil give 
ekstra 1,48 million kroner.
 Grundskyldspromillen 
skal op fra de nuværende 
syv til 12. Det giver 2,5 
million kroner ekstra. 
  Endelig skal de borgerlige 
partiers driftsreduktioner 
på 8,5 millioner kroner 
slettes. Alligevel vil der 

blive de 3.160.000 kroner 
at lægge i kassen, mener 
SF.
  Erik Ingerslev Larsen 
siger, at der med højere 
kommuneskat og højere 

grundskyld vil blive en 
årlig ekstraudgift på 1100 
kroner for en typisk familie 
med en indtægt på 
400.000 kroner om året, og 
en ejerbolig på en grund til 
en værdi af 110.000 

Uændret skat 
Aalborg Stiftstidende 21.09.1990

  AABYBRO: Et flertal i 
økonomiudvalget går ind 
for en uændret 
skatteprocent på 19,8 
næste år. Kun SF ønsker 
skatteprocenten sat i vejret 
til 20. 

  Samtidig går et flertal ind 
for, at 
grundskyldspromillen 
fastholdes uændret på syv. 
Her går SF ind for en 
grundskyldspromille på 
12. 
  I økonomiudvalget er der 
enighed om at fastsætte 

kirkeskatteprocenten 
næste år uændret til 0.95. 
  Alle beskatningerne skal 
til endelig godkendelse i 
byrådet onsdag aften, når 
byrådet har 
andenbehandling af 
budgetterne for næste år. 

S vil kun spare 5,5 mio. i 1991 
Aalborg Stiftstidende 21.09.1990

  AABYBRO: 
Socialdemokraterne vil 
kun være med til at spare 
5,5 millioner kr. på næste 
års budget og 8,5 millioner 
kr. på 1992-budgettet. Det 
fremgår af de 
ændringsforslag, som den 

socialdemokratiske 
byrådsgruppe har sendt til 
budgetterne for 1991 og 
1992. 
  Den borgerlige 10-mands
gruppe står bag et 
besparelsesforslag på 8,5 
milllioner kr. næste år og 
13 millioner kr. i 1992. 

  Socialdemokraternes 
ændringsforslag indebærer 
desuden, at der ikke skal 
afsættes beløb til 
udviklingsreserver, og at 
kassebeholdningen skal 
styrkes med 1.230.000 kr. 
  I økonomiudvalget gik et 
flertal imod de 

Må selv dække overforbruget 
Aalborg Stiftstidende 22.09.1990

  AABYBRO: Socialudvalget 
må selv finde de godt en 
million kroner, som 
udvalget har overskredet 
sit budget med i år. Det 
har et flertal i 
økonomiudvalget besluttet, 
efter at tre 
socialudvalgsmedlemmer 
havde indstillet, at der blev 
givet en tillægsbevilling.
  Socialudvalgets 
overskridelse skyldes, at 
Aabybro i stedet for at få 

400.000 kr. fra 
udligningsordningen i 
forbindelse med 
beskæftigelsesudgifter skal 
betale 840.000 kr. 
  Socialudvalget har prøvet 
at finde dækning for de 
manglende penge på sit 
budget, og 
økonomiudvalget har 
godkendt, at udvalget 
overfører 242.000 kr. fra 
kontoen for rentebidrag og 
afdragsbidrag for støttet 
boligbyggeri.

  De resterende godt 
800.000 kr., må udvalget 
finde et andet sted inden 
for sit budget, mener et 
flertal i økonomiudvalget. 
  Carl Laursen (S) og Erik 
Ingerslev Larsen (SF), der 
begge også er medlemmer 
af socialudvalget, har 
derimod indstillet til 
byrådet, at der gives en 
tillægsbevilling fra 
kassebeholdningen til 
socialudvalget. 

socialdemokratiske 
ændringsforslag. 
  Et flertal gik ligeledes 
imod den række 
ændringsforslag, som 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen, havde sendt. Hans 
ændringsforslag omfatter 

bl.a., at kommuneskatten 
hæves fra 19,8 til 20 og at 
grundskyldspromillen 
hæves fra syv til 12. 
  Til gengæld vil SF bl.a. 
spare to millioner kr. på 
vedligeholdelse af veje, 
80.000 kr. til civilforsvaret 

og 650.000 kr. til 
udviklingsreserver. 
  Både 
socialdemokraternes og 
SFs forslag bliver 
behandlet i byrådet onsdag 
aften, når der er 
andenbehandling. 

Sparekniven i brug over alt 
Børn, ældre og ansatte i administrationen kommer til at mærke 
besparelserne først
Aalborg Stiftstidende 23.09.1990

  AABYBRO: Sparekniven 
tages i brug over alt i 
kommunen, når der næste 
år skal spares 8,5 millioner 
kr. og i 1992 13 millioner 
kr. Tilsyneladende bliver 
det børnene, de ældre og 
administrationen, der først 
og fremmest kommer til at 
holde for. Alene på 
hjemmehjælpen skal der 
spares 1.583.000 kr., på 
børnehaverne 750.000 kr. 
stigende til en million i 
1992, på skolerne 750.000 
kr. stigende til  2,5 
millioner i 1992, og endelig 
på administrationen 1,4 
millioner kr. stigende til 
2,3 millioner i 1992. 

  Set i forhold til de enkelte 
områders budgetstørrelser 
slipper børnene og de 
ældre imidlertid billigst. På 
begge områder ligger 
besparelserne i 
størrelsesordenen ca. fem 
procent, medens den på 
administrationen beløber 
sig til ca. ni og på teknisk 
udvalg til 12,5. 
  Besparelserne vil i vid 
udstrækning ske som 
afskedigelser. Alene på 
rådhuset vil der fra 
årsskiftet være 10 stillinger 
færre, end i dag.  
  Det fremgår af de 
udvalgsindstillinger, som 
skal til behandling onsdag 
aften, når 1991-
budgetterne skal 

debatteres. Det er det 
borgerlige flertal, der står 
bag indstillingerne. SF og 
Socialdemokratiet kan ikke 
gå ind for besparelserne. 
 -De enkelte udvalg har ud 
fra de rammer, 
økonomiudvalget har 
afstukket, udarbejdet 
forslag, såkaldte 
søgemodeller, for, hvor 
besparelserne skal findes, 
siger borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V). 
I den kommende måned vil 
det involverede personale 
få lejlighed til at komme 
med forslag til, hvordan 
besparelserne opnås. 
 -Vi har i første omgang 
regnet med, at 
besparelserne skal skaffes 

Vejene i Aabybro er gode nok. Derfor er der ikke grund til ekstra udgifter 
her, mener SF



På rådhuset sker der store ændringer i administrationen. Fra nytår vil der være 
10 færre ansatte, end der er i dag.	 	 	 	 	 	 	  

ved personalereduktion. 
Derfor sendes der inden 1. 
oktober omkring 35 
opsigelser ud, sådan at 
opsigelserne kan få 
virkning fra årsskiftet. 
Skulle der i løbet af 
efteråret vise sig andre 
sparemuligheder, vil vi 
naturligvis foretage 
genansættelser. Desuden 
arbejder vi med etablering 
af en jobbank. hvor de, der 
nu bliver ledige, vil få 
fortrinsret til stillinger, 
hvis kvalifikationerne i 
øvrigt er lige. I forbindelse 
med jobbanken overvejer vi 
at afsætte midler til 
uddannelse.
 -Det er klart, at 
nedskæringerne vil betyde 
serviceforringelse, men der 
er ikke tale om, at vi på 
noget område når en 
bundgrænse, mener Ole 
Lykkegaard Andersen. Det 
er i øvrigt min 
fornemmelse, at vi indtil 
nu har mødt udbredt 
forståelse blandt personale 
og øvrige borgere for, at 
økonomien skal tilpasses 
vores muligheder. Selvom 
det på mange måder kan 
være svært, er de 
konstruktivt gået ind i at 
finde løsningsmodeller, så 
det gør mindst muligt 
ondt. Det er sket ud fra en 
forståelse af og 
hensyntagen til 
kommunens overordnede 
økonomi. 
 -På børne- skole- og 
kulturområdet 
gennemføres besparelserne 
over en bred vifte, hvor der 
f.eks på bibliotekerne skal 
spares 250.000 i 1991 og 
en halv million i 1992, og 
hvor der i 1991 skal spares 
807.000 kr. på 

rengøringen og en million i 
1992. Det er endnu 
umuligt at sige, hvordan 
det virkeligt vil udmønte 
sig i den sidste ende. 
Selvom der ikke har været 
noget overforbrug, mener 
jeg, at det er muligt at 
reducere og alligevel 
bevare en god service. 
 -Når det ser ud, som om 
der skal spares meget på 
ældresektoren, har det 
sammenhæng med, at det 
område beløbsmæssigt er 
det største i 
socialforvaltningen. I 
virkeligheden er 
besparelsesprocenten 
mindst på ældreområdet, 

nemlig ca. 5. I teknisk 
udvalg skal der spares 
12,5 procent. 
 -Hver eneste 
hjemmehjælpstime og hver 
eneste pensionists behov 
for hjemmehjælp vil blive 
nøje vurderet, oplyser Ole 
Lykkegaard Andersen. 
Kunsten er at afgøre, hvor 
der virkelig er et behov. 
Der vil hjælpen naturligvis 
blive givet. 
  Besparelserne i teknisk 
udvalg på 1,5 millioner kr. 
vil fortrinsvis blive 
gennemført på 
vejvedligeholdelse og på 
grønne områder, medens 
der i adminstrationen vil 

ske en personalereduktion 
svarende til 10 stillinger. 

Her er dels tale om naturlig 
afgang, dels tale om nedsat 

arbejdstid og endelig om 
afskedigelser. 

Massefyringer ventes i Aabybro 
Aalborg Stiftstidende 25.09.1990

Kun en god spareide kan hindre 
afskedigelser, mener borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen. 

  AABYBRO: De store 
besparelser næste år i 
Aabybro Kommune ventes 
at føre til afskedigelse af op 
mod 35 medarbejdere af de 
850, der er ansat i den 
kommunale sektor. 
Afskedigelserne vil 
formentlig blive fulgt op 
det følgende år med 
reducering af yderligere en 
snes medarbejdere. 
 -Hvis ikke der i den 
kommende tid findes 
andre gode spareideer, 
bliver det nødvendigt at 
reducere personalet, siger 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
Aabybro. 
  I første sparerunde er der 
sparet og justeret, hvad 
der var muligt. Derfor er 
der kun 
personalereduceringer 
tilbage. Ingen områder vil 
på forhånd være fredet for 
afskedigelser. Men naturlig 
afgang vil muligvis kunne 
hjælpe en del  på den 
personalereduktion, der 
skal til. 
 -Når processen i 1992 er 
gennemført, og vi har fået 
personalet nedskåret med 
omkring et halvt hundrede 
personer, så vil 

medarbejderstaben være 
tilpasset den økonomiske 
formåen, som kommunen 
har, mener Ole Lykkegaard 
Andersen. 
 -Selv om det er barske tal, 
vi har på bordet, så 
kommer det ikke bag på 
os, at der skal ske store 
besparelser. Allerede under 
valgkampen var vi klar 
over, at vi gik vanskelige 
tider i møde, og at vi ville 
blive stillet over for store 
krav, som ville kræve en 
stærk styring.
 -I sommerens løb er det 
blevet åbenbart for alle, at 
skattegrundlaget over alt i 
kommunerne har været 
vigende, og derfor har jeg 
allerede først på sommeren 
kunne melde, at der skulle 
ske en omlægning af det 
kommunale serviceniveau i 
Aabybro, for at kommunen 
kunne klare sine 
forpligtelser.
 -Det er klart, at 
personaleafskedigelser af 
nogen vil blive betragtet 
som en stor 
serviceforringelse. Jeg 
mener imidlertid, det er 
den lempeligste måde at 
løse de ny økonomiske 
vilkår på, med mindre der 
skulle dukke en god 
spareide op i de 

kommende dage. 
 -Det bekymrer mig ikke, 
at det er et flertal i 
økonomiudvalget, der går 
ind for de besparelser, som 
kan medføre afskedigelser i 
den kommunale sektor. 
Når socialdemokraterne og 
SFeren, har fået vurderet 
tingene rigtigt, så tror jeg, 
at de kobler sig på 
flertalsbeslutningen, siger 
Ole Lykkegaard Andersen

Aabybro skal spare 8,5 mio. næste år 
Uenighed om budgetterne for de næste år 
Aalborg Stiftstidende 25.09.1990

  AABYBRO: Sparekniven 
skal for alvor i brug i 
Aabybro, og i den 
kommende tid skal der 
skæres 8,5 millioner kr. af 

driftsbudgettet for næste 
år, som de stående udvalg 
allerede har barberet med 
godt fire millioner kr. 
Samtidig skal udvalgene 
indstille sig på, at der i 

1992 skal spares 13 
millioner kr. for at få 
sammenhæng i 
økonomien. 
  Det er svigtende 
indtægtsgrundlag, der er 



Kræver indgreb mod plan 
Aalborg Stiftstidende 26.09.1990

  AABYBRO: SF i Aabybro 
vil have Nordjyllands Amt 
til at gribe ind over for den 
affaldsplan, som et flertal i 
byrådet i Aabybro har 
vedtaget. 
  SF opfordrer amtets 
udvalg for teknik og miljø 
til at kræve en bedre 
affaldsplan fra Aabybro 
Kommune med et mere 
præcist indhold for 
hvordan man løser det 
stigende affaldsproblem på 
landet og i byen i 
kommunen. 
  SF-byrådsmedlem Erik 
Ingerslev mener, at det 
forslag til affaldsplan, som 
blev vedtaget i byrådet i 

august i år, er ringere end 
det udkast, der blev sendt 
ud i oktober 1989. Det blev 
positivt modtaget af 
befolkningen. De eneste 
kritiske røster kom fra 
spejderne, som mente, at 
deres papirindsamling ville 
blive ramt. 
  -Den affaldssortering, der 
er lagt op til, giver ikke den 
enkelte borger en 
forståelse for en bedre 
kildesortering, end den der 
foregår i dag, siger Erik 
Ingerslev. 
  SF mener også, at planen 
burde indeholde en 
bestemmelse om, at der 
også skal afhentes 
husholdningsaffald i 

landområderne.
 -Hvor gør man på landet 
af det affald, som folk i 
byerne afleverer til 
renovationerne, spørger 
Erik Ingerslev . 
  På et enkelt område 
mener SF samtidig, at 
planen er for restriktiv. I 
følge planen skal der 
indhentes kommunal 
tilladelse, inden borgerne 
går i gang med 
hjemmekompostering af 
husholdningsaffald. SF 
mener, at kommunen i 
stedet burde udsende en 
vejledning i hvordan 
borgerne på forsvarlig vis 
kan hjemmekompostere. 

Uændret skatteprocent 
Aalborg Stiftstidende 27.09.1990

  AABYBRO: 
Skatteprocenten i Aabybro 
bevares næste år uændret 
på 19,8. Det vedtog et 
flertal på 15 i aftes i 

Aabybro Byråd. Kun 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen gik imod procenten. 
Han ønskede den hævet til 
20, men var altså alene om 
den holdning. 

  Knud Winther (S) deltog 
ikke i afstemningen. 
  Samtidig vedtog det 
samme flertal på 15 at 
bevare 
grundskyldspromillen 

den direkte årsag til de 
kraftige besparelser. 
  Det er det udspil, et 
flertal bestående af 
Venstre, konservative og 
Fremskridtspartiet i 
økonomiudvalget er 
kommet med, efter at have 
vurderet 
indkomstgrundlaget endnu 
en gang. Socialdemokratiet 
og SF er ikke med i 
indstillingen. 
  Det er således første gang 
i mange år, at der ikke er 
opnået forlig om 
budgetforslaget, så det 
kunne blive et enigt 
økonomiudvalg, der 

indstiller budgettet til 
byrådets førstebehandling.
  Økonomiudvalget har 
fastsat 
indkomstgrundlaget for 
næste år til 741.971.000 
kr. Det giver 146.910.000 
kr. ved en uændret 
skatteprocent på 19,8. Det 
er ensbetydende med, at 
udvalget har besluttet at 
fremskrive grundlaget med 
4,5 procent, eller en 
procent mere end 
Kommunernes 
Landsforening har 
anbefalet. Samtidig har 
økonomiudvalget beregnet, 
at skatteydernes fradrag 

bliver en procent højere, 
end Kommunernes 
Landsforening mener. 
  I det budgetoplæg, som 
flertal i økonomiudvalget 
står bag, skal midlerne til 
udviklingsreserver 
reduceres til 1.150.000 kr. 
fra 3.250.000 kr. Til 
gengæld skal der afsættes 
300.000 kr. til 
salgsfremmende 
foranstaltninger og 3 
millioner kr. til styrkelse af 
kassebeholdningen.
  Byrådet skal 
førstebehandle budgettet, 
der er på 172 millioner kr., 
onsdag aften. 

uændret på syv. Her 
ønskede Erik Ingerslev 
Larsen promillen hævet til 

12.
  Et enigt byråd fastsatte 
kirkeskatteprocenten til 

0,95. 

Borgerlige bag skrabet budget 
Aalborg Stiftstidende 27.09.1990

  AABYBRO: Det borgerlige 
flertal på 10 godkendte i 
aftes i Aabybro Byråd 
næste års budgetter på 
172,9 millioner kr., hvoraf 
de syv millioner skal 
bruges til anlæg. I 
flertalsgodkendelsen ligger, 
at der i 1991 skal spares 
8,5 millioner kr., og at der i 
1992 skal spares 13 
millioner kr. 
  Flertalsgodkendelen skete 
efter en timelang debat, 
hvor de borgerlige 
beskyldte 
socialdemokraterne for at 
være uansvarlige, og hvor 
socialdemokraterne 
beskyldte de borgerlige for 
ikke at være blevet indbudt 
til at deltage i ansvaret. 
  Der måtte også en 
længere række 
afstemninger til, før 
budgettet var i hus. Bl.a. 
blev der stemt om en snes 
ændringsforslag fra SF og 
ændringsforslag fra 
Socialdemokratiet om, at 
der kun skulle spares 5,5 
millioner kr. næste år. 
 -Det er slet ikke noget 
budget, det, vi får forelagt i 
aften, sagde Knud Winther 
(S). Det er nogle hovedtal 
med et usikkert indhold. Vi 
kan ikke følge SFs forslag 
om at forhøje 

skatteprocenten og 
grundskyldspromillen. Vi 
erkender, at der skal 
spares, men ikke så meget, 
som Venstre, konservative 
og Fremskridtspartiet vil. 
  Vores erfaring siger os 
også, at en stor 
kassebeholdning, som 
Venstre vil skaffe, skal 
bruges til at nedsætte 
skatteprocenten med, 
tilføjede Knud Winther. 
Samtidig med at han gav 
udtryk for, at han aldrig 
havde brugt så lidt tid på 
budgetlægning, som i år. 
Han mente, at de 
borgerlige havde holdt 
socialdemokraterne uden 
for, og han fandt det i det 
hele taget vanskeligt, at 
være konstruktiv på 
Venstre betingelser. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
bekræftede, at Knud 
Winther havde brugt meget 
lidt tid på 
budgetlægningen, og han 
betegnede 
socialdemokraternes 
holdning til budgettet som 
uansvarlig. 
 -For os, som har påtaget 
os ansvaret for 
kommunens økonomi, har 
det til gengæld været et 
kæmpearbejde, sagde 
borgmesteren. Vi kan ikke 

spille hasard med 
kommunens økonomi, og 
vi kan ikke bruge de 
penge, vi ikke har. Vi må 
derimod bruge de penge, vi 
har, på en konstruktiv 
måde, så borgerne får så 
meget glæde af dem, som 
muligt. 
  Cianne Holme (V) gav 
udtryk for, at de 1677 
socialdemokratiske vælgere 
måske var skuffede over, at 
de som følge af 
socialdemokraternes 
holdning til 
budgetlægningen ikke 
havde haft indflydelse på 
det budget, der lå til 
godkendelse. 
  Jørn Krogsgaard (K) 
mente også, at 
socialdemokraterne burde 
have taget et medansvar, 
og havde ventet 
konstruktive 
socialdemokratiske 
ændringsforslag. 
  Erik Ingerslev-Larsen (SF) 
kaldte budgettet 
uanstændigt, og mente, at 
budgettet udelukkende vil 
være til gavn for de 
mennesker, der har ondt i 
skatten, og til skade for 
alle de andre. Specielt 
mente han, at børnene, de 
unge og de ældre kommer i 
klemme på budgettet. 

Der spares mindre på hjemmehjælpen 
Aalborg Stiftstidende 28.09.1990

  AABYBRO: Der skal 
spares mindre på 
hjemmehjælpen næste år, 

end først antaget. Den 
borgerlige byrådsgruppe 
meddelte på mødet onsdag 
aften til stor overraskelse 
for Socialdemokratiet og 

SF, at der ikke må spares 
over en million kr. på 
hjemmehjælpen. Hidtil har 
der været talt om at spare 
1,5 millioner kr.



Uenighed om beslutningen 
Aalborg Stiftstidende 30.09.1990

  AABYBRO: Da byrådets 
ordinære septembermøde 
var overstået, og de op 
mod 75 tilhørere havde 
forladt byrådssalen, opstod 
der så kraftig tvivl om en 
beslutning, at det førte til 
en knivskarp ordveksling 
mellem den 
socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther og borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V). 
Diskussion sluttede med, 
at borgmestern holdt fast i, 
at hans formulering var 
den rette, og at Knud 
Winther kunne klage til 
tilsynsrådet, hvis han var 

utilfreds. 
  Hele affæren skyldtes, at 
Knud Winther på 
byrådsmødet stillede 
ændringsforslag om, 
hvordan socialudvalget 
skal finde de 739.000 kr., 
som udvalget har 
overskredet sit budget 
med. 
  Da ændringsforslaget blev 
sat til afstemning, 
formulerede borgmesteren 
det sådan: Byrådet 
pålægger udvalget at finde 
besparelsen inden for sit 
eget område, dog friholdes 
hjemmeplejen. Det forslag 
stemte samtlige 
socialdemokrater og Ernst 
Christensen (FRP) for. SF 

undlod at stemme og 
Venstre og konservative 
stemte imod.
  Da protokollatet, skulle 
godkendes, mente Knud 
Winther, at han havde 
formuleret sit 
ændringsforslag sådan, at 
byrådet skulle pålægge 
udvalget i videst muligt 
omfang at finde 
besparelserne inden for 
eget område og friholde 
hjemmehjælpen. Den 
formulering krævede han 
protokolleret i stedet for 
den, der var stemt om. 
  Det fik borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen til at 
understrege, at Knud 
Winther burde have 

350 pensionister festede i Nørhalne 
AabybroPosten 03.10.1990

Et resultat af de 
besparelser, der skal ske 
indenfor det sociale 
område i Aabybro 
kommune, kan meget vel 
betyde, at den årlige 
pensionistfest, som 
socialudvalget gennem 
flere år har arrangeret for 
kommunens ældre, bliver 
ramt af sparekniven, 
sagde 
socialudvalgsformand 
Allan Jensen, da han 
forleden bød 350 
pensionister velkommen 
i Nørhalnehallen. 
I det smukkke efterårsvejr 
blev de mange pensionister 
fra Gjøl, 
Birkelse, 
Aabybro, 
Biersted og 
Nørhalne 
kørt til 
Nørhalnehal
len, hvor 
kaffebord 
med 
wienerbrød 
og lagkage 
ventede. 
Formanden 
for socialud-
valget Allan 
Jensen 
glædede sig 
over det 
smukke 

vejr, men måtte samtidig 
minde om, at det bliver 
nødvendigt for kommunen 
at spænde livremmen ind. 
Besparelserne på det 
sociale område kunne 
eksempelvis betyde, at der 
fremover ikke blev gjort 
rent i samme udstrækning 
som nu hos de 
pensionister, der har 
hjemmehjælper, ikke købt 
ind som idag samt en 
række besparelser på 
andre områder, som 
eksempelvis kunne ramme 
den årlige pensionistfest. 
  Disse mørke 
fremtidsudsigter ødelagde 
nu ikke den hyggelige 
stemning ved de mange 

borde i Nørhalnehallen, 
hvor Niels Ole Hassingboe, 
Dronninglund, Vadum 
spillemændene og 
gymnaster fra Nørhalne 
Idrætsforening sørgede for 
god underholdning hele 
eftermiddagen, hvor der 
også var lejlighed til 
fællessang. I pauserne var 
det Henning Grau, der 
sørgede for hyggemusik. 
Inden de mange 
pensionister skulle køres 
hjem, blev der serveret 
flæskesteg med tilbehør, og 
endnu engang glædede 
gæsterne sig over en 
hyggelig dag, hvor der også 
havde været tid til at 
udveksle nyheder.       git

  Det var tydeligt, at 
mindrebesparelsen på 
hjemmehjælpen var givet 
af Venstre og konservative 
til Fremskridtspartiets 
Ernst Christensen, som 
var med i det borgerlige 
flertal på 10, der gik ind 
for de søgemodeller, som 
giver nedskæringer på i alt 
8,5 millioner kr. på næste 
år budgetter og 13 
millioner kr. på 1992-
budgetterne. 
  Det var lige så tydeligt, at 
det ny sparetal kom bag på 
S og SF. Knud Winther (S) 
ønskede således en 
overgang byrådsmødet 
suspenderet for at gruppen 
kunne få lejlighed til at 
drøfte formindskelsen af 
besparelsen på 
hjemmehjælpen. Han 
betegnede i øvrigt 
meddelelsen som et lyn fra 
klar himmel. 
  Den opfattelse havde 
borgmester Ole 

Lykkegaard Andersen 
svært ved at forstå. 
 -Der har hele tiden været 
talt om, at der kun skulle 
spares godt en million kr. 
på hjemmehjælpen, men af 
tekniske grunde har vi 
skrevet 1,5 millioner kr., 
sagde Ole Lykkegaard 
Andersen. Efter samtaler 
med Ernst Christensen har 
vi nu besluttet os for 
maksimalt en million kr. 
Søgemodellen for området 
hedder fortsat 1,5 
millioner kr., men tilføjes 
blot en bemærkning om, at 
der maksimalt må spares 
en million på 
hjemmehjælpen. 
  Den oplysning fik 
socialdemokraterne til at 
frafalde ønsket om at få 
mødet suspenderet, men 
de fastholdt, at de ville 
arbejde for at friholde 
hjemmehjælpsområdet for 
besparelser. 
  Det var også med 

baggrund i besparelserne 
på hjemmehjælpsområdet, 
at gruppen ikke kunne 
godkende de søgemodeller, 
der skal føre til besparelser 
på 8,5 millioner kr. næste 
år.
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
udtrykte, som 
socialdemokraterne i øvrigt 
også havde gjort det, 
forundring over, at Ernst 
Christensen (Z) i et 
læserbrev i Aalborg 
Striftstidende havde gjort 
sig til talsmand for, at der 
ikke måtte spares på 
ældreområdet, når han nu 
sammen med de øvrige 
borgerlige gik ind for 
nedskæringerne. 
  Ernst Christensen mente, 
at han og hans holdninger 
til ældreområdet var blevet 
tilgodeset ved, at der nu 
højst må spares en million 
kr. på ældreområdet.

protesteret, da 
ændringsforslaget blev sat 
til afstemning, hvis det 
skulle have haft en anden 
ordlyd. 
 -Du kan ikke få ændret 
formuleringen nu, sagde 
Ole Lykkegaard Andersen. 
Det er mig, der dikterer til 

protokollen, og jeg har 
dikteret det, vi stemte om. 
Er du utilfreds, så kan du 
klage til tilsynsrådet. 
  Det har ikke været muligt 
at træffe Knud Winther for 
at få klarlagt, om han vil 
klage. 
  Beslutningen i sagen blev 

i øvrigt den, der var 
indstillet af Venstre og 
konservative, nemlig at det 
påregnes, at socialudvalget 
finansierer beløbet inden 
for sit eget budgetområde. 
Her i ligger, at der ikke 
holdes noget område uden 
for.
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 10. oktober 1990 i SiD-huset Aabybro

Tilstede: Jette, Anne Mette P., Erik, Margrethe og Inge Lis

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Kommunalpolitik / -budget
4. Medlemsmøde i oktober
5. Meddelelser
6. Konference "mod nye tider" i november
7. Eventuelt

ad 1. Pga. det lille deltagerantal, ingen dirigent

ad 2. Margtethe oplæste protokol

ad 3. Lang snak om hvorvidt vi skal sætte os udenfor indflydelse eller kan/skal vi stemme for 
nogle af de besparelser der kommer. Vi traf ingen beslutninger om dette.

ad 4. Vi forsøget at få Jørn Baandrup, formand for lokalkomiteen for Danmarks Naturfredning til 
at komme og diskutere affaldsplanlægning.
Eventuelt få Hans Ole Mortensen til at fortælle om om den nye fritidslov.

ad 5. Meddelelser fra Jette affødte en udførlig snak om sygehus/sundhedscenterdebatten

Erik blev enstemmigt valgt til delegeret til Faglig Landsmøde.

Erik havde deltaget i et møde omkring 1. maj, orienterede om dette.
Jette deltager i det næste den 20. oktober

ad 6. Vi undersøger hvem der vil med

af 7. Ingenting

referent: Margrethe Larsen

Bolignævnet blev en fiasko
Aalborg Stiftstidende 14.10.1990

  AABYBRO: Bolignævnet i 
Aabybro må betegnes som 
en fiasko, efter at det på 
knap et år kun har haft tre 
sager. Nævnet ventes da 
også nedlagt igen til 
årsskiftet. 
  Bolignævnet blev 
etableret som et 
et-årigt forsøg på baggrund 
af et knebent flertal i 
byrådet. Den borgerlige 
gruppe ønskede ikke 
bolignævnet, og det bliver 
formentlig også den 
borgerlige byrådsgruppe, 
der inden nytår får 
afskaffet nævnet med den 
begrundelse, at der ikke er 
brug for det. 
  Ingen af de tre sager, der 
har værer rejst i nævnet, 
har haft noget at gøre med 
huslejestørrelser. Derimod 
drejede den ene sag sig om 
vedligeholdelsen af et hus, 
den anden om 
tilbagebetaling af et 
depositum. Den tredje sag, 
som endnu ikke er 

afsluttet, drejer sig om en 
opsigelses gyldighed eller 
ugyldighed. 
  Endelig har der været et 
par telefoniske, 
forespørgsler. 
  Den beskedne interesse 
for bolignævnet fik for et 
par måneder siden 
Socialdemokratiet, SF og 
SiD i Aabybro til at sætte 
en annoncekampagne 
igang. 
  Den har imidlertid ikke 
givet målelige resultater, 
mener kommunens 
sekretariat, som modtager 
bolignævnssager. 
Sekretariatet er ikke 
forundret over, at der har 
været så få sager til 
bolignævnet. Tidligere, da 
uenighed om bolig gik 
direkte i boligretten, var 
der her kun få sager fra 
Aabybro. 
 -Vi har nu stoppet 
annoncekampagnen, 
oplyser Erik Ingerslev 
Larsen, SF, efter at den 
har kørt den periode, vi 

havde forestillet os. Jeg 
mener, der har været to til 
tre sager i den senere tid, 
men om de skyldes 
annoncekampagnen, ved 
jeg ikke. 
 -Baggrunden for vores 
kampagne var imidlertid, 
at vi mente, det var 
rimeligt at gøre 
opmærksom på nævnet. 
Det har der ikke været 
gjort, siden det blev  
oprettet. I øvrigt mener jeg, 
at en forsøgsperiode på et 
år er meget kort tid, når 
det drejer sig om noget nyt. 
  Borgmester, Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
regner med, at nævnet 
afskaffes fra årsskiftet, når 
forsøgsperioden afsluttes. 
 -Vi mener ikke, der er 
behov for et huslejenævn, 
siger Ole Lykkegaard 
Andersen. 
  Der har været afsat 
15.000 kr. på dette års 
budget til nævnet.
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 7. november 1990 i SiD-huset Aabybro

Tilstede: Jette, Maja, Inge Lis, Ingelise, Finn, Kirsten, Erik og Margrethe

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Kommunalpolitik, budget-besparelser
4. Orientering om 1. maj møde
5. Konference om"mod nye tider"
6. Brev til venskabsbyer i Norden
7. Medlemsmøde i november
8. Julefrokost
9. Eventuelt

ad 1. Maja blev valgt til dirigent

ad 2. Margrethe oplæste protokol og tager referat fra dette møde

ad 3. Erik orienterede om et modtaget brev fra SiD Aabybro, vedrørende ansættelse af pedeller 
ved hallerne
Vi stiller krav i byrådet om at der inføjes i aftalen mellem idrætsforeningerne og kommunen om 
en tiltrædelsesoverenskomst mellem det forbund der har ovennævnte overenskomst og 
Biersted Idrætsforening

Vedrørende nedskæringsforslag, vi fastholder vores ændringsforslag og lader de borgerlige om 
at skære ned

ad 4. Diverse meddelelser fra Jette.

Jette og Erik har været til 1. maj møde, orienterede om dette

ad 5. Anne Mette Jacobsen rejser

ad 6. Margrethe oplæste forslag til brev til venskabsbyerne. Efter nogle justeringer og tilføjelser 
enedes vi om at Margrethe sender brev til venskabsbyerne

ad 7. Jørn Baandrup fra Dansk Naturfredning kommer og snakker om affaldsplanlægning mm.

ad 8. Julefrokost hos Jette 8. december

ad 9. Inge Lis foreslår at partiforeningen indkøber 1 stk. skrivemaskine, forslaget vedtages

Finn fortalte lidt om amtsgeneralforsamlingen.

referent: Margrethe Larsen



Færre mad-penge til ældre på plejehjem 
Også rengøringen bliver dårligere på grund af besparelser
Aalborg Stiftstidende 20.11.1990

  AABYBRO: Fra nytår 
bliver der skåret ned på 
maden til beboerne på 
plejehjemmene i Aabybro 
og Birkelse. Det sker som 
følge af det sparekrav på 
400.000 kr., som Aabybro 
Kommune har stillet de to 
hjem over for. 
  På Birkelse Plejecenter vil 
der på årsbasis blive 
skåret mellem 20.000 og 
25.000 kr. på 
madbudgettet til de 18-24 
beboere. Det er ikke oplyst 
hvor meget, der skal 
skæres på madbudgettet til 
Aabybro Plejehjems 36 
beboere. Men den samlede 
besparelse på hjemmet i 
Aabybro bliver på 275.000 
kr., medens de resterende 
125.000 kr. skal spares i 
Birkelse. 
  Samtidig med at der 
spares på maden vil der 
også blive sparet på 
rengøringen. I Aabybro vil 
der simpelthen ikke blive 
gjort rent i weekenden, 
medens plejecentret i 
Birkelse får en 
rengøringsasistent mindre. 
  Her ud over skal de to 
hjem spare på 
nyanskaffelser. 
 -Sparekravet er et problem 

for os, siger forstander 
Egon Kristensen, Birkelse 
og vi har ikke kunnet finde 
andre løsninger end 
kosten, nyanskaffelser og 
rengøring. Vi kan ikke 
spare på personalet. I 
forvejen har vi fra kl. 12 til 
kl. 7 næste morgen kun to 
på vagt. Her er absolut 
ingen sparemuligheder. 
Men vi er kede at, at vi må 
gøre det her. Heldigvis 
behøver vi ikke at fyre 
nogen. En rengøringshjælp 
har selv sagt op, og den 
stilling undlader vi så at 
genbesætte. 
  Også Frank Dubgaard, 
Aabybro Plejehjem, 
beklager, at der skal 
skæres ned. 
 -Men når der skal spares i 
hjemmeplejen, så må vi 
også spare. Derfor har vi 
besluttet at opgive 
rengøringen i 
weekenderne. Det giver 
den væsentligste del af 
besparelsen. Desuden 
skærer vi på kostbudgettet 
og håber, at der ikke bliver 
udgifter til nyanskaffelser. 
  Sparekravet over for 
plejehjemmene var ikke 
direkte med i de første 
moduler, som 
socialudvalget arbejdede 

med. 
 -Det specificerede tal på 
400.000 kr.s besparelse på 
plejehjemmene er først 
dukket op senere, siger 
socialudvalgsformand 
Allan Jensen. Vi har haft 
en positiv drøftelse med 
plejehjemslederne og 
forretningsføreren i 
Diakonsammenslutningen 
og overladt det helt til 
hjemmene at finde 
besparelserne. 
  Besparelserne på 
plejehjemsområdet er 
foreløbig indstillet af et 
borgerligt mindretal i 
socialudvalget. To af 
Venstres medlemmer 
deltog nemlig ikke i mødet. 
Bente Skole var sygemeldt 
og Cianne Holme var 
fraværende. Når 
besparelserne skal føres 
igennem på byrådets 
mødet onsdag 28. 
november ventes alle 
imidlertid at give møde. 
  Socialdemokraterne 
Jørgen Hellum og Carl 
Laursen kan ikke gå ind 
for besparelsen, ligeså lidt 
som Erik Ingerslev Larsen 
(SF) kan. 





Sparekniven har fjernet 8,5 mio.
Aalborg Stiftstidende 25.11.1990

  
AABYBRO: Den store 
sparekniv i Aabybro har nu 
fundet de 8,5 millioner kr., 
som det borgerlige 
byrådsflertal i september 
besluttede, at der skulle 
skæres af næste års 
budgetter. 
  Trods spareknivens store 
udskæringer, er det 
lykkedes at mindske 
besparelserne på 
hjemmeplejen, sådan at 
der kun skal spares 
850.000 kr. næste år. 
Oprindelig var det beregnet 
en besparelse på godt 1,5 
millioner kr. 
  Samtidig er det lykkedes 
at finde 150.000 kr. til en 
jobbank, hvor afskedigede 
medarbejdere i op til to og 
et halvt år kan orientere 
sig om ledige stillinger i 
kommunen. 
  Besparelserne har ramt 
bredt ud over samtlige 
udvalg. De største 
besparelser er hentet i 
kulturudvalget, som har 
skåret 3.816.200 kr. af sit 
budget. Det er primært 
børnepasningen og 
skolerne, der må holde for. 

På skoleområdet er der 
skåret 970.600 kr. af 
budgettet, medens der på 
børnepasningsområdet er 
skåret 817.600 kr.
  Men også fritidsområdet, 
børnetandplejen og 
biblioteksvæsenet berøres 
af nedskæringerne. 
  Socialudvalget har skåret 
2.471.400 af sit budget. 
Den største besparelse er 
fundet på hjemmehjælpen, 
hvor 850.000 kr. svarende 
til ca. 13 hjemmehjælpere 
er forsvundet. 400.000 kr. 
er fundet som besparelser 
på plejehjemmene, medens 
der er skåret 300.000 kr. 
af beskæftigelsesforanstalt-
ningerne. 
  Teknisk udvalg skal spare 
1.617.000 kr. Her er det 
primært 
vejvedligeholdelsen, der 
berøres, nemlig med en 
million kr. Desuden giver 
slukning af gadelys om 
sommeren en besparelse 
på 100.000 kr. og en 
nedskæring på 
vedligeholdelsen af 
maskinparken giver en 
besparelse på 100.000 kr. 
  Økonomiudvalget skal 
spare 898.000 kr. Her 

hentes besparelserne 
primært på løn, idet der 
alene i teknisk forvaltning 
skal spares 477.000 kr. på 
løn. I social- og 
sundhedsforvaltningen 
skal der spares 456.000 
kr. på løn, og i 
skatteforvaltningen 
193.000 kr.
  Også for 1992 har 
sparekniven været i aktion. 
Her er fundet de 13 
millioner kr., som var det 
mål, den borgerlige gruppe 
satte sig, da beslutningen 
om nedskæringen blev 
truffet. Trods 
besparelserne er det 
lykkedes at finde 141.000 
kr. til etableringen af en 
indkøbsfunktion. 
  I 1992 bliver det også 
kulturudvalget, der skal 
spare det største beløb, 
nemlig 5.363,800 kr. 
Socialudvalget skal spare 
2.632.200 kr., teknisk 
udvalg 1.617.000 kr. og 
økonomiudvalget 
2.378.000 kr. 
  Socialdemokratiet og SF 
kan ikke acceptere 
besparelserne for de 
kommende år. 

Borgerlige står bag Aabybros hestekur
Aalborg Stiftstidende 29.11.1990

  AABYBRO: Det er det 
borgerlige flertal på 10, der 
konsekvent står bag den 
økonomiske hestekur, som 
skal få styr på 
kommunens økonomi. Det 
sker ved, at der næste år 
skæres 8,5 millioner kr. af 
budgetterne og det 
følgende år 13 millioner kr. 
  Kun på teknisk udvalgs 

område kunne 
besparelserne bakkes op af 
et enigt byråd. Når det 
gjaldt besparelser på 
kultur- og skoleområdet, 
socialområdet og 
økonomiudvalgets område 
stod S og SF af og stemte 
imod. 
  SFeren Erik Ingerslev 
Larsen fik endda ved 
byrådets behandling i aftes 

protokolleret, at han står 
fast på sine 
ændringsforslag til 
budgettets 
andenbehandling. 
Ændringsforslagens 
indebærer også en 
forbedring af kommunens 
økonomi. I modsætning til 
den borgerlige V-K-Z-
gruppes nedskærmger 
mener han, at økonomien 

skal forbedres gennem 
forhøjelse af skat og 
grundskyldspromille. 
  Den holdning indbragte 
ham i øvrigt ros fra 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V), der mente, at 
det var et udtryk for en 
realistisk indstilling, når 
Erik Ingerslev Larsen 
havde fremsat konstruktive 
ændringsforslag til 
budgettet. 
 -Derimod har vi manglet 
alternative forslag fra 
Socialdemokratiet, sagde 
Ole Lykkegaard Andersen, 
der i den kritik blev bakket 
op af Cianne Holme (V) og 
Jørn Krogsgaard (K). 
  Knud Winther (S) afviste 
anklagerne om, at 
Socialdemokratiet havde 
optrådt uansvarligt ved at 

henvise til, at 
socialdemokratiske vælgere 
med rette kunne have 
kaldt dem ansvarsløse, 
hvis de havde kørt 
Venstre-politik. Knud 
Winther mente, at de 
borgerlige uden videre 
havde sat S og SF uden for 
indflydelse. 
  Det fik borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen til at 
spørge Knud Winther 
direkte, om han ikke havde 
været inviteret på 
borgmesterkontoret for at 
drøfte indflydelse. 
  Det blev der ikke givet 
noget svar på. 
  Ernst Christensen, der 
støttede de to andre 
borgerlige partier, gav 
udtryk for, at hans støtte 
ikke var givet uden, at han 

havde følt piskesnerten på 
sine rygstykker.
 -Jeg har fået det ud af det, 
som jeg mente, var muligt 
på specielt ældreområdet, 
sagde Ernst Christensen. 
Men jeg håber, det er 
sidste gang, jeg er blevet 
banket på plads. 
  Han var dog ikke banket 
mere på plads, end at han 
forsøgte at slå en handel af 
om yderligere 150.000 kr.s 
lettelse på hjemmehjælpen, 
men det lykkedes ikke for 
ham. 
  Forud for godkendelsen af 
besparelserne løb debatten 
bredt omkring selvom det 
var klart, at de mange 
spareforslag ville blive 
bakket op af den borgerlige 
gruppe og dermed 
vedtaget. 

Nævn afskaffes nu 
Aalborg Stiftstidende 29.11.1990

  AABYBRO: Aabybros 
huslejenævn bliver 
afskaffet til nytår. Det 
besluttede det borgerlige 
flertal i aftes, medens S og 
SF protesterede. 
  Venstres, konservatives 
og Fremskridtspartiets 
motivering for at fjerne det 
nævn, som de har været så 
inderligt imod, siden et S 
og SF flertal for et år siden 

fik det indført, er, at der 
ikke er behov for det i en 
kommune af Aabybros 
størrelse. 
  Der har i det forløbne år 
været tre sager. 
Sammenholdt med at det 
har kostet 16.000 kr. at 
have nævnet, mener de 
borgerlige, at det er 
urealistisk at bevare 
nævnet. De borgerlige 
finder desuden nævnet 

bureaukratisk. 
  SF er af den opfattelse, at 
de tre sager plus en del 
telefonopringninger om 
lejespørgsmål er 
tilstrækkeligt grundlag for 
at bevare nævnet. 
  Den opfattelse deles af 
Socialdemokratiet. 
  Men afskaffet bliver 
nævnet altså. 

Invitation til samarbejde 
Aalborg Stiftstidende 30.11.1990

  AABYBRO: De borgerlige 
har nu indbudt 
Socialdemokratiet og 
Socialistisk Folkeparti til at 
samarbejde. Det er sket 
efter, at der i det år, der er 
gået siden 
kommunalvalget, har 
været kølige følelser 

mellem de to store grupper 
i byrådet. 
  Det var borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
der på byrådets 
novembermøde inviterede 
til forbrødringen. Men 
indbydelsen blev ikke uden 
videre modtaget af S og SF. 
Knud Winther (S) mente, 

at det kunne blive svært at 
opnå enighed om ret meget 
med de 8,5 millioner kr.s 
besparelse som baggrund. 
Han afviste dog ikke pure. 
  Ole Lykkegaard Andersen 
beklagede ved 
forelæggelsen af de 
omfattende besparelser på 
de kommende års 



S-nej og SF-nej 
Aalborg Stiftstidende 24.12.1990

  AABYBRO: Hverken 
Socialdemokratiet, SF eller 
FRP vil være med til, at der 
overføres godt en million 
kr. til udvikling af Aabybro 
Kommune næste år. Derfor 
bliver beløbet nu lagt i 
kommunekassen. 
  Det blev resultatet af den 
debat, der førtes i byrådet 
om sagen. Forinden 
afgørelsen havde mødet 
dog været suspenderet to 
gange, og der havde været 
to afstemninger. 
  På forhånd havde både S, 

V og K i økonomiudvalget 
indstillet til byrådet, at 
1.006.000 kr. fra dette års 
budget skulle overføres til 
udvikling af Aabybro 
Kommune næste år. Kun 
Ernst Christensen, 
Fremskridtspartiet, havde 
sagt nej. 
  I byrådssalen ønskede 
Socialdemokratiet mødet 
supenderet i fem minutter, 
hvorefter de meddelte, at 
de ønskede beløbet 
overført til hjemmeplejen 
næste år. Det forslag fik 
imidlertid kun 

socialdemokraternes og 
SFs stemmer, medens de 
10 borgerlige stemte imod.
  Derefter fik Venstre og 
konservative byrådsmødet 
suspenderet i to minutter. 
Da mødet blev genoptaget, 
foreslog gruppen, at 
beløbet blev lagt i kassen. 
Det forslag fik de 10 
borgerlige stemmers 
tilslutning, medens S og 
SF undlod at stemme. 
Socialdemokraten Benny 
Christiansen var 
fraværende. 

Indsigelser mod affaldsplan afvist
Aalborg Stiftstidende 28.12.1990

  AABYBRO: Nordjyllands 
Amt har afvist både SFs og 
naturfredningskomiteens 
indsigelser mod 
kommunens affaldsplan. 
Amtet finder, at Aabybro 
Kommune fuldt ud 
opfylder lovens krav i den 
affaldsplan, som byrådet 
netop har godkendt.
  SFs byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen gav i sin 
indsigelse udtryk for 
utilfredshed med, at den 
affaldsplan, som byrådet 
godkendte, ikke var så 
præcis i sin formulering, 
som den første plan, der 
var blevet udarbejdet. Han 
opfordrede derfor, amtet til 

at stille krav til kommunen 
om at give planen et mere 
præcist indhold. 
  Amtets udvalg for teknik 
og miljø har set på 
protesterne og er nået til 
det resultat, at amtet ikke 
har mulighed for at gøre 
indsigelse, og at 
affaldsplanen opfylder de 
overordnede rammer, som 
loven foreskriver. Hvordan 
rammerne udfyldes, må de 
enkelte kommuner selv 
afgøre. 
  Samme svar får 
formanden for 
Aabybroafdelingen af 
Danmarks 
Naturfredningsforening, 
Jørn Baandrup, der bl.a. 

mener, at affaldsplanen er 
mangelfuld og 
utilstrækkelig i sin 
skitsering af pap og 
papirindsamlingen. 
  Amtet har i øvrigt netop 
godkendt affaldsplanen 
med enkelte bemærkninger 
om bl.a. effektiviteten af 
indsamling af 
glasemballage og aviser og 
ugeblade i boligområderne. 
Amtet gør opmærksom på, 
at effektiviteten skal være 
50 procent. 

budgetter, at det ikke var 
besparelser, der var opnået 
i enighed. 
 -Men jeg vil gerne invitere 
til et seminar på et par 
dage, hvor vi i fællesskab 
kan drøfte, hvordan 
kommunen kan udvikle 

sig, sagde borgmesteren. 
  Knud Winther svarede, at 
det kunne blive svært at 
blive enige om ret meget, 
hvis de store 
besparelsesforslag blev 
vedtaget og skulle fungere 
som udgangspunkt. 

  Besparelserne på 8,5 
millioner kr næste år og 13 
millioner kr. i 1992 blev 
senere på byrådsmødet 
vedtaget, selv om det i tre 
af de fire tilfælde kun skete 
med det borgerlige flertals 
stemmer på 10.
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